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Както съобщиха световните 
медии, КНР за „неопределено 
време“ прекратява всички 
дейности, включени в китайско-
австралийския икономически 
диалог. Този категоричен жест 
на Пекин е отговор на сляпото 
подражание на управляващите 
в Австралия по отношение на 
враждебната политика на Белия 
дом към КНР. 

Коментаторите отбелязват, 
че в последно време 
австралийски политици, висши 
военни ръководители и медии 
всячески се стараят да влошат 
отношенията Китай – Австралия. 
Така например, миналия месец 
австралийското правителство 
отмени две сделки по 
инициативата „Един пояс, един 
път”, сключени от щата Виктория 
с КНР с неясния мотив, че те „не 
отговаряли на австралийската 
външна политика“. От друга 
страна, от Канбера съобщават, 
че външният министър М. Пейн 
преразглежда 99-годишната 
концесия на пристанище 
Дарвин, дадена на китайска 
фирма. Ако австралийското 
правителство наруши този 
договор, обтегнатите двустранни 
отношения ще ерозират 
допълнително.

А това означава изключително 
тежък удар върху икономиката 
на Австралия. 98% от търговския 
актив на Австралия е от износ 
за Китай (селскостопански 
продукти, въглища, желязна 
руда и др.). Пълният блокаж на 
двустранните стопански връзки 
Пекин – Канбера може да има 
катастрофални резултати за 
Австралия. 

И това е пряк резултат 
от сляпото подражание на 
враждебната политика на САЩ 
спрямо Китай през последните 
две-три години. Ако официална 
Канбера продължава в същия 
дух, това може да бъде само 
за нейна сметка и в ущърб 
на населението на Австралия, 
което с нищо не е виновно за 
неудачните и недалновидни игри 
на върхушката. 

Петър ГЕРАСИМОВ

Сляпото подражание 
е много опасно
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Китай първи в света по 
увеличение на горите

I стр. 10

2Първото международно 
изложение  
за потребителски стоки 
в Хайнан
На 6 април китайският 
председател Си Дзинпин  
изпрати поздравителен адрес  
до изложението, в което  
посочва, че това е глобална 
платформа за търговия.

Провинция Хубей след 
епидемията:  
от рестарт към бърз 
растеж
Н. Пр. Дун Сяодзюн, посланик  
на КНР в България, относно 
новите данни за БВП през 
първото тримесечие, според които 
Хубей е в челото на класацията  
с ръст от 58,3%.
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Националният  
балет на Китай 

Първото международно изложение  
за потребителски стоки в Хайнан
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новини

еотдавна гене-
ралният секре-
тар на Световна-
та търговска ор-
ганизация Нго- 
зи Оконджо-Иве-

ала обяви имената на че-
тиримата заместник-гене-
рални секретари на Орга-
низацията, сред които е и 
китайският заместник-ми-
нистър на търговията Джан  
Сянчън. 

В тази връзка говорите-
лят на китайското Външно 
министерство Уан Уънбин 

посочи, че това е знак за 
високата оценка на СТО 
към многогодишната ро-
ля на Китай.

Той отбеляза, че тази 
година се отбелязва 20-ата 
годишнина от присъединя-
ването на Китай към СТО. 

„От 20 години насам 
Китай непрекъснато из-
пълнява обещанията си и 
спазва правилата на Ор-
ганизацията, категорично 
защитава многостранната 
търговска система, в чия-
то основа е СТО. 

Китай е готов заедно с 
различните страни да под-
крепят работата на гене-
ралния секретар на Орга-
низацията и секретариата, 
да защитават интересите и 
пространството за разви-
тие на всички страни-член-
ки, особено на развиващи-
те се, за да дадат своя при-
нос за стабилното възста-
новяване на международ-
ната търговия и постига-
нето на баланс в светов-
ната икономика, както и 
силен и устойчив растеж“.

началото на ап-
рил Китай из-
стреля група са-
телити за дистан-
ционно наблю-
дение с ракета-

та-носител „Чанджън – 2С“ 
от Центъра за изстрелване 
на сателити Сичан в про-
винция Съчуан.

Сателитите от семейство-
то „Яоган-30“ навлязоха в 
планираната орбита. Те ще 
бъдат използвани в търсене-
то на електромагнитни въл-
ни и съответните експери-
менти.

На борда на ракетата бе и 
сателитът „Тиенци-12“, кой- 

а 6 април ки-
тайският предсе-
дател Си Дзин- 
пин изпрати 
поздравителен 
адрес до Първо-

то международно изложе-
ние за потребителски сто-
ки в Китай.

В него той посочва, че 
Международното изложе-
ние и предоставянето на 
глобална платформа за тър-
говия с потребителски сто-
ки ще окажат благоприят-
но влияние върху споделя-
нето на възможности от 
китайския пазар с всички 
страни, възстановяването и 
растежа на световната ико-
номика и насърчаването на 
„китайското качество“.

В поздравителния адрес 
Си Дзинпин подчертава, че 
Китай е готов да се възполз-
ва от предимствата, които 
предлага пристанището за 

Н

В
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СТО назначи Джан Сянчън за 
заместник-генерален секретар 
на организацията

итайските уче-
ни демонстри-
раха в лабора-
тория първо-
то в страната 
прилагане на 

фотони при маскирането 
на квантова информация, 
което ще проправи път за 
проучванията и прилага-
нето на квантово-крипти-
раната комуникация.

Екипът от учени от 
Университета за наука и 
технологии на Хъфей, Пе-
дагогическия универси-
тет на провинция Дзянсу 
и университета Нанкай в 
град Тиендзин заявиха, че 
резултатите от техния екс-
перимент показват прециз-
ност на заплетено състоя-
ние от 97,7% в сравнение 
с теоретичната стойност. 
Те сравниха своето пости-
жение със сейф, в който 
се съхраняват важни не-
ща, и може да бъде отво-
рен само от един ключ и 
притежателя му.

За да се подобри сигур-
ността, системата може да 
бъде обновена и да изис-
ква няколко ключа, които 
да работят едновременно. 

Тази мярка обаче също 
може да бъде преодоляна, 
ако един притежател ус-
пее тайно да копира всич-
ки ключове. 

Маскирането на кван-
товата информация има 
за цел допълнително да 
обезопаси сейфа, тъй ка-
то ключовете могат да бъ-
дат скрити в квантово сме-
сено състояние, което е не-
възможно да бъде копи-
рано, каза изпълнителни-
ят заместник-директор на 
ключовата лаборатория за 
квантова информация към 
Китайската академия на 
науките Ли Чуанфън.

Всеки може да дър-
жи само по един кюбит 
и когато трябва да извле-
че информация от сейфа, 
ще трябва да работи за-
едно според теорията за 
неклониране на смесени 
квантови състояния, до-
бави ученият. 

Той каза също, че при-
ложенията за защита на 
квантова информация ще 
разчитат на разработване-
то на машини за квантова 
памет, което вероятно ще 
отнеме от 5 до 10 години.

К

и 1365 марки от 69 държа-
ви и региона.

Кентаро Фуджиуара, 
главен изпълнителен дирек-
тор на Shiseido China, каза, 
че компанията вижда огро-
мен потенциал в китайския 
пазар за козметика. Него-
вата компания е участвала 
през 2019 и 2020 г. в Меж-
дународното изложение за 
внос в Шанхай.

Уан Ичуан, генерален 
мениджър на китайското 
представителство на швей-
царската компания за хра-
нителни добавки и функ-
ционални храни Kingnature, 
каза, че днес китайските 
потребители разбират по-
добре концепцията за пре-
вантивна грижа за здраве-
то, на фона на глобалната 
пандемия. Те обръщат по-
вече внимание на качество-
то, репутацията и съставки-
те на продуктите. 

то е част от спътниковата 
плеяда „Тиенци“. 

Неговата задача ще бъ-
де да събира данни за ки-
тайския Интернет на нещата, 

който е гигантска мрежа, 
свързваща устройства и дан-
ни. Това бе 369-та мисия за 
ракета-носител от серията  
„Чанджън“.

Първото маскиране 
на квантова 
информация

Изстреляни са нови спътници с 
ракетата-носител „Чанджън – 2С“

Първото международно изложение  
за потребителски стоки в Хайнан

свободна търговия в Хай-
нан, за да задълбочи рефор-
мите и по-високото ниво на 
отвореност.

Прави впечатление, че  
на Международното из-
ложение чуждестранни-
те марки съставляват 

най-голямата част от по-
требителски стоки, кое-
то е индикация за потен-
циала на китайския па-
зар и възходящата тен- 
денция в потреблението.

Простиращо се на площ 
от 80 000 квадратни метра 

изложението е най-голямо-
то за потребителски стоки в 
Азиатско-тихоокеанския ре-
гион, казват организатори-
те. Зоната за чуждестранни 
изложители покрива площ 
от 60 000 квадратни метра 
и привлече 648 компании 
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新华社北京5月7日电  
国家主席习近平5月7日
同国际奥委会主席巴赫
通电话。

习近平对巴赫连任国
际奥委会主席表示祝贺，
表示在巴赫主席领导下，
国际奥委会团结各方力
量，推动奥林匹克运动
蓬勃发展。新冠肺炎疫
情发生以来，国际奥委
会 做了不少工作，为全
球团结抗疫提供了正能
量。疫情对奥运会等体
育盛会造成很大影响。
中方愿继续配合国际奥
委会，支持 举办东京奥
运会。中方愿同国际奥委
会加强疫苗合作，共同
构建保护运动员安全参
赛的有效屏障。

习近平强调，中方正
在围绕如期举办北京冬
奥会、冬残奥会目标，稳
步推进各项筹办工作。目
前，所有竞赛场馆全部完

习近平同国际奥委会主席巴赫通电话

工，赛事组织和场馆运行
有序开展，赛会服务保障
工作加快推进，宣传推广
和文化活动有序推进。中
方举办了雪上项目、冰上
项目测试活动，对办赛涉
及的关键要素进行了有效
检验。中方将组织好下半
年各项测试赛，为北京冬
奥会、冬残奥会打下更加
坚实的基础。

习近平强调，北京冬奥

会、冬残奥会是世界各国
的盛会，是全球运动员公
平竞技的舞台。感谢国际
奥委会为北京冬奥会、冬
残奥会筹办提供积极支
持和指导。中方对北京冬
奥会、冬残奥会如期成功
举行充满信心，愿同国际
奥委会和国际社会一道，
确保北京冬奥会、冬残奥
会成为一届简约、安全、
精彩的奥运盛会。

建党百年·追寻红色印记丨今
日遵义——“转折之地”的

新气象

沿着高速看中国｜ 
与长江“伴行”的高速公路

新华国际时评：美政客公然包庇罪犯， 
荒谬至极！

参观者在遵义会议纪
念馆内听讲解。

1935年1月15日至17
日，党中央召开遵义会
议，实际上确立了毛泽
东同志在党中央和红军
的领导地位，成为党的
历史上一个生死攸关的
转折点。

遵 义 会 议 后，面 对
国 民 党 军队 重 兵 围 追
堵截，毛泽东等指挥了
四渡赤水、虚指贵阳、
威 逼 昆 明 、巧 渡 金 沙
江……红军在川黔滇万

水千山间纵横驰骋，不断
打开新的局面。

如今，在遵义会议会
址，游人如织；刚刚脱贫
的村庄里，乡村产业发展
如火如荼。这里是昔日中
国革命的转折之地，也是
中国乡村振兴的实践之
处。在中国共产党成立
100周年之际，新华社记
者走进遵义，通过影像
记录对比今昔变化，展
现遵义这一“转折之城”
翻天覆地的历史巨变和
发展新貌。

新华网重庆5月10日电
（王龙博）从重庆主城区
出发，经涪陵至石柱的石
渝高速，重庆人称之为“沿
江高速”。作为G50沪渝大
通道的重要部分，这条高
速许多路段与长江近在咫
尺，“伴行”向东。

出重庆城区不远，这条
高速即进入“榨菜之乡”涪
陵。行驶在蔺市大桥上，宽
阔的江面尽收眼底。远处
的龙头港，见证着“黄金水
道”的繁忙。

石渝高速是涪陵到重
庆城区最快捷的高速通道
之一。那一箱箱榨菜正是
通过高速公路离开“家乡”，
运抵全国各地。

经过一百多年的发展，
一碟小小的榨菜已成为带
动涪陵百姓脱贫致富的大

产业。据统计，2020年涪
陵榨菜产业总产值已达到
120亿元，实现农户人均榨
菜纯收入2200余元。

出了涪陵继续向东，就
到了石柱。地处武陵山集
中连片特困地区的石柱土
家族自治县是民歌“太阳
出来喜洋洋”的诞生地，境
内拥有黄连、莼菜、辣椒
等特产，还有黄水国家森
林公园等避暑胜地。每年
夏天，数十万的自驾游客
前往石柱消夏，让当地许
多土家族百姓吃上了“避暑
经济”带来的旅游饭。

“通车七年来，这条脱
贫致富通道上车流量增长
超过3倍，对沿线地区的
带动效应日趋显现。”重庆
沪渝高速公路有限公司党
委书记李平说。

美方自称“法治”却一再
视包庇罪犯和干涉审判为
理所当然，这种行径既是
对法治精神的践踏，也是
对中国内政的粗暴干涉，
其“双标”嘴脸暴露无遗，
性质十分恶劣。尽管已强
调多次，但中方愿意再次
重申：美方“引以为荣”的
强权霸凌行径，在中国的
香港注定失败。

香港法院日前宣判，反
中乱港分子黄之锋等4人
因犯“明知而参与未经批
准集结罪”，被判监禁4至
10个月不等。然而和之前
黎智英被判刑如出一辙，
有美国政客再次跳出，以
所谓“和平行使受保障自
由权利”为由，提出立即释
放被告的荒谬要求。

香港是法治社会，黄之
锋等人因参与非法集结
被判刑，事实依据充分，
程序完全合法，4名被告
对所获罪名也表示承认。
在如此情况下，美方依旧
蛮横寻求“翻案”，是对法
治精神的公然亵渎，严重
违反程序正义。正如香港
特区政府律政司所指出
的那样，法庭处理案件遵
循了适当的程序，如对判
刑有所不满，应通过既定
及公平的机制以上诉的
形式提出，而不应肆意评
论司法程序尚未完结的
案件。

任何人更不应无理抨
击香港的司法和法律制
度。香港居民的基本权利
和自由一直受到香港基本
法的保障，但这些权利和
自由并非绝对，必须建立
在维护公共秩序及保障他

人权利和自由的基础上。
黄之锋等人明知集会未经
批准但仍然参加，是故意
及有预谋的严重行为。更
重要的是，其公然违反新
冠肺炎疫情下的“限聚令”
，完全无视香港应对严峻
疫情的防控要求，对其他
市民生命安全直接构成
隐患，所谓的“自由权利”
绝不是可以诉辩的理由。

联系“修例风波”以来在
香港问题上的所作所为，
美方明知“理亏”还跳出来
指手画脚的原因只有一
个：决不放弃任何利用香
港事务干涉中国内政的可
能。阻挠特区司法机关依
法办案也好，鼓吹“美国与
香港人民站在一起”也罢，
实质上都是美方试图通
过干预和施压，破坏“一国
两制”实践和香港繁荣稳
定，其唯恐香港不乱的嘴
脸暴露无遗。

违反国际法与国际关
系基 本准 则的行径，早
已在香港吃了败仗。随着
香港国安法的实施和特
区选举制度的完善，“黑
暴”和“揽炒”已被扫入垃

圾堆。在正本清源的基础
上，香港正开启由乱及治
的历史转折，必将在融入
国家发展大局中获得进一
步提升，“一国两制”的制
度根基也会更加坚实。外
国势力妄图继续打“香港
牌”干涉中国内政，永远不
会得逞。

遗憾的是，罔顾时代大
势“开历史倒车”却成为美
西方非理性的政治选择。
日前召开的七国集团外长
会再次提及涉港等议题，
公然插手中国内部事务，
粗暴干涉中国内政，违背
和平发展合作共赢的时代
潮流，在错误的道路上越
走越远。

香港是中国的香港。任
何外部势力的干预、施压
和制裁都阻挡不了中国
政府全面准确贯彻落实“
一国两制”的决心，也改变
不了香港长治久安和“一
国两制”实践行稳致远的
历史大势。奉劝美方真正
尊重法治精神，停止干预
香港事务和中国内政，停
止一切损害中美关系的
错误言行。
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аКтуално

Откриха динозавър 
на 200 милиона години

кип палеонтоло-
зи откри вкаме-
нелост на млад 
динозавър от 
ранната юрска 
епоха в Луфън, 

в югозападната китайска 
провинция Юннан, кой-
то не съвпада с нито един 
познат до момента род  
или вид.

Проучването на наход-
ката, която включва череп, 
няколко прешлена и мета-
карпална кост, показа, че 
в момента на смъртта ди-
нозавърът е бил на около 
три години, с дължина 1,7 

м, се посочва в статия, пуб-
ликувана в списанието на 
Центъра за еволюционна 
биология на гръбначните 
животни към Универси-
тета на Юннан.

Учените предполагат, че 
динозавърът е бил трево-
пасен и се е хранел пре-
димно с борови и кипари-
сови листа. 

Те откриха също, че 
той не съответства на ни-
то един познат до момен-
та род или вид, и вероят-
но може да бъде причис-
лен към растеноядните За-
вроподи.

Е

итай не е удо-
влетворен от 
сегашните си 
междуградски 
магистрали и 
от 2015 г. пра-

вителството експеримен-
тира с нова концепция, 
която определя като „су-
пер магистрала“.

В повечето части на 
страната максимално раз-
решената скорост на ма-
гистралата е 120 км/ч, но 
на „супер магистралата“ 
тя ще бъде повишена до 
150км/ч. В момента ки-
тайската провинция Джъд-
зян се опитва да реализира 
новата концепция. Проек-
тът за магистралата Хан-
джоу-Нинбо стартира през 
2015 г., а строителството 
започна в средата на 2017 г. 
Очакванията са тя да бъде 
пусната преди азиатските 
игри през 2022 г., които ще 
се проведат в гр. Ханджоу.

Основни характеристи-
ки на тази нова магистрала 

са „интелигентност, бързи-
на, екологосъобразност и 
безопасност“. Тя ще се от-
личава с концепцията си 
за хармония между хора-
та, превозните средства и 
пътищата. Първоначал-
но ще бъде оборудвана с 
различни видове сензори, 
които ще гарантират без-
опасността, като в бъдеще 
ще поддържа напълно ав-
тономно шофиране и ще 
осигурява по-добра интер-
нет връзка за автомобили-
те. Освен това магистра-
лата ще бъде оборудвана 
с повече зарядни станции 
за електрически автомо-
били, а в бъдеще пътна-
та настилка ще може да 
презарежда батериите им 
в движение.

Китай е страната с 
най-голяма магистрална 
мрежа в света и е напъл-
но естествено с такъв оп-
ит зад гърба си в инфра-
структурата да търси ино-
вации в тази област.

К
Започна строежът на 
„супер магистрала“ а 4 май испан-

ска уеб страни-
ца за проучване 
на китайската 
политика пуб-
ликува статия 

на експерта по китайски-
те въпроси Хулио Риос, оза-
главена „Когато демокра-
цията е доверие“. В нея се 
посочва, че според данните 
на изследователския център 
„Пю“ от 2013 г., 85% от ки-
тайците са доволни от пра-
вителството, докато в съ-
щото време този процент 
в САЩ е само 35, както и 
в европейските държави. 
От подобна анкета от 2018 
г. става ясно, че 84% от на-
селението на Китай е до-
волно от правителството, 
докато в САЩ тази цифра 
е 33%. Данните от доклад 
на Калифорнийския уни-
верситет сочат, че до май 
2020 г., т.е. най-тежкия пе-
риод на пандемията, под-
крепата към правителство-
то в Китай се е повишила 
до 88%. Според проучване 
на Харвардския универси-
тет от миналата година под 

Н

Китайското правителство е 
подкрепено от народа

мотото „Защо е устойчива 
ККП: Дългосрочно проуч-
ване на общественото мне-
ние в Китай“, удовлетворе-
ността на китайците към 
правителството се е пови-
шила от 86,1% през 2003 г. 
на 93,1% през 2016 г.

В статията си Хулио Ри-
ос посочва, че високото до-
верие на народа към прави-
телството в Китай се дъл-
жи на непрекъснато пови-
шаващия се жизнен стан-
дарт. Въпреки че все още 
съществуват много социал-
ни проблеми, хората вярват 
в искрените намерения на 

правителството да ликви-
дира всички несправедли-
ви явления в обществото. 

Авторът подчертава, че 
западните „демократични 
държави“ с всички сили се 
опитват да отправят клеве-
ти срещу Китай, като тях-
ната цел не е нищо повече 
от защита на собствения 
им статут. 

Според него, ако струк-
турните проблеми на Запа-
да продължат да се влоша-
ват, насочването на внима-
нието към Китай вероят-
но ще доведе до рискова-
ни последици.

Първомайските почивни 
дни показаха потенциала на 
потребителския пазар

о време на по-
чивните дни за 
1 май в Китай 
са отчетени 230 
милиона пътува-
ния, като прихо-

дите от туризъм са дости-
гнали 113,23 милиарда юа-
на, което съответно е уве-
личение със 119,7% и 138,1% 
на годишна база. В същото 
време боксофисът надхвър-
ли 1,6 милиарда юана, по-
ставяйки нов рекорд. Сума-
та на транзакциите в мре-
жата UnionPay достигна 1,5 
трилиона юана през първи-
те четири почивни дни, кое-
то е увеличение от 5,3% на 
годишна база... По време на 
току-що приключилите по-
чивни дни за 1 май потре-
бителският пазар на Китай 
изуми света.

Този успех не само тест-
ва ефективността на мерки-
те за превенция и контро-
ла на епидемията от новия 
коронавирус в страната, но 
и за пореден път показа, че 
потребителският пазар про-
дължава да се възстановя-
ва. Освен това комплекс-
ните мерки на китайско-
то правителство, като по-
литиката за разширяване 
на вътрешното търсене и 
насърчаване на потребле-
нието, възстановяване до-
ходите на жителите и не-
прекъснатото подобряване 

П

на потребителската среда, 
дават добър ефект.

„Нека китайският па-
зар да се превърне в па-
зар за всички страни“ - то-
ва е обещанието на Китай 
към света.

От известно време по-
треблението в Китай се 
възстановява с висока ско-
рост, надхвърляща очаква-
нията. Неотдавна публику-
вани официални икономи-
чески данни на страната за 
първото тримесечие пока-
заха, че продажбите на сто-
ки на дребно са се увеличи-
ли с 30,4% на годишна база, 
а средният ръст за поред-
ни две години е 4,8%, он-
лайн продажбите на дреб-
но на потребителски сто-
ки са нараснали с 15,4% 
за две години, а ресторан-
тьорският сектор и офлайн 

консумацията бързо се въз-
становяват след ограниче-
нията от началото на епи-
демията.

В продължение на мно-
го години потреблението е 
крайъгълен камък за ста-
билното развитие на ки-
тайската икономика. От 
2013 г. до 2019 г. средни-
ят му годишен принос към 
икономическия растеж на 
Китай е около 60%, дока-
то в развитите държави 
обикновено е между 70% 
и 80%. Това означава, че 
съществува голямо прос-
транство за повишаване 
ролята на потреблението 
върху китайската иконо-
мика. Това също е в съ-
ответствие с усилията на 
страната за изграждане на 
нов двуцикличен модел за  
развитието.
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позиция

рещата на висо-
ко равнище на 
Съвета за сигур-
ност на ООН, 
проведена на 7 
май, се превър-

на във форум за дебати в 
относно многостранността.

Китайският външен ми-
нистър Уан И посочи, че 
ООН е знамето на много-
странността. „За да се при-
държаме към многостран-
ността, ние трябва да под-
държаме основните норми 
на международните отно-
шения, основани на цели-
те и принципите в Устава 

С
Подкрепа за ролята на ООН е лакмусът дали една страна 
е за многостранността в международните отношения

на ООН, да поддържаме 
авторитета и статута на  

организацията и нейната 
централна роля в между 

Н. Пр. Дун Сяодзюн, посланик на 
Китайската народна република в 
България, пред в. “Китай днес”

Провинция Хубей след епидемията:  
от рестарт към бърз растеж

Н
еотдавна редица 
китайски про-
винции обяви-
ха данните си за 
БВП през пър-
вото тримесе-

чие, като Хубей е в чело-
то на класацията с ръст от 
58,3%. А само преди годи-
на по същото време та-
зи провинция бе току-що 
поставила епидемията от 
COVID-19 под контрол и 
рестартираше икономиче-
ското си и социално раз-
витие.  

Първата годишнина от 
вдигането на блокадата на 

Хубей и град Ухан 
е достойна да бъде помне-
на и отбелязвана от китай-
ците, но тя също така при-
влече вниманието на це-
лия свят, тъй като районът 
е първият, който бе засег-
нат, а след това и първи по-
стави под контрол епиде-
мията от COVID-19. На 12 
април Министерството на 
външните работи на Ки-
тай в Пекин проведе спе-
циално събитие за промо-
тиране на Хубей пред све-
та, показвайки новия об-
лик на провинцията след 
епидемията, помагайки й 
да изгради мост за сътруд-
ничество с чужбина. В не-
го взеха участие 275 души - 
посланици и дипломати от 
155 страни, както и пред-
ставители на 21 междуна-
родни организации в Ки-
тай. Всички те оцениха по 
достойнство постигнатото 
от Хубей и Ухан в борба-
та срещу епидемията и за 
икономическото им съжи-
вяване, и изразиха надеж-
да за по-нататъшно задъл-
бочаване на обмена и съ-
трудничеството в областите 

на икономиката, търговия-
та, науката и технологии-
те, образованието и култу-
рата. Аз също бих искал 
да използвам случая, за да 
представя пред българските 
приятели Хубей - една про-
винция, изпълнена с бор-
чески дух, красива приро-
да, впечатляваща култура, 
новаторство и предприем-
чивост. 

Отминалата 2020 г. бе 
белязана от внезапното из-
бухване на епидемията от 
COVID-19, но благодарение 
на категоричното ръковод-
ство на ЦК на ККП, наче-
ло с другаря Си Дзинпин, 
и със силна подкрепа от 
цялата нация, жителите 
на Хубей и Ухан се спло-
тиха като един, сражава-
ха се смело и за около три 
месеца постигнаха реша-
ващи резултати в битката 
срещу вируса. На тази ба-
за, Хубей реализира от ед-
на страна превенция и кон-
трол на епидемията, а от 
друга продължи да работи 
за своето икономическото 
и социално развитие. Осо-
бено внимание бе отделе-
но на възстановяването на 
производството и живота, 
и тук бяха постигнати впе-
чатляващи резултати. През 
първото тримесечие на на-
стоящата година, резкият 
спад на БВП на Хубей от 
39,2%, който провинцията 
изпита за същия период на 
2020 г., бе обърнат в ръст от 
95,6%, а вносът и износът 
нараснаха с 8,8%. Откри-
ти бяха 750 000 нови работ-
ни места в градовете, кое-
то заедно с регистрирани-
те 294 000 нови фирми, по-
казва силната устойчивост 
и мощ на китайската ико-
номика. Борбата на Хубей 

срещу COVID-19 е не само 
символ на усилията, които 
прави цялата ни страна, за 
да се справи с епидемия-
та, но е също така концен-
триран израз на китайския 
дух и сила.  

Провинция Хубей 
преодоля трудностите и 

започна нов живот, 
бедствието й помогна да се 
трансформира, рестартът 
даде възможност да уско-
ри своето развитие и пре-
връщането си във важно 
звено в националната стра-
тегия за двуциклично раз-
витие. Със своите 29 на-
ционални, 7 провинциал-
ни лаборатории и други 
над 3600 изследователски 
института, представлява-
щи платформа за наука и 
иновации на високо ниво, 
провинция Хубей се стре-
ми да се утвърди като нау-
чен и иновационен център 
от национално значение и 
комплексен общодържавен 
център в региона. Промиш-
лени сектори с общ обем 
от 17 милиарда юана, като 
автомобилостроене, елек-
троника и информацион-
ни технологии, биомедици-
на, се развиват интензивно, 
а нововъзникващи индус-
триални клъстъри, напри-
мер за оптични и IT про-
дукти, нарастват бързо. 

Провинцията разполага с 
различни видове и удобен 
транспорт, осигуряващ й 
директен достъп до поч-
ти всички големи градове 
в Китай в рамките на че-
тири часа. Пряката връзка 
между река Яндзъ и източ-
ното крайбрежие осигуря-
ва на Хубей излаз към Ти-
хия океан, железопътна ли-
ния Китай (Ухан) - Евро-
па създава директна свър-
заност на европейския кон-
тинент с Централна Азия, а 
от уханското летище „Тиен-
хъ“ се изпълняват директни 
полети до 64 международ-
ни дестинации. Скоро пред-
стои да бъде завършено из-
граждането на летището 
за обслужване специално 
на карго полети в Ъджоу, 
което ще бъде първото по-
добно в Азия и четвърто-
то в света. Бизнес средата 
в Хубей следва световните 
стандарти, като местните 
власти се стремят да от-
говорят на всяко изисква-
не и всяко предизвикател-
ство, без никакво затруд-
нение в стопанисването на 
предприятията. 321 от му-
лтинационалните компа-
нии в класацията „Форчън 
глобал 500“ имат инвести-
ции в провинцията, а мно-
го от тях откриват в Ухан 
свои регионални центра-
ли и центрове за научна и 

развойна дейност. Тук е до-
мът на над 80 академици, 
129 университета и близо 
1,6 милиона студенти. Из-
вестна като „земята на ри-
бата и ориза“ и „провин-
цията на хилядите езера“, 
Хубей може да се похвали 
също с красива природа и 
чиста околна среда. 
От резкия спад до силното 

възстановяване на 
икономиката, 

от „паузата“ до цялостното 
възобновяване на социал-
ния живот, от преодолява-
нето на временните труд-
ности до общата работа за 
бъдещето, красивата, от-
крита и изпълнена с увере-
ност провинция Хубей от-
правя най-сърдечна пока-
на към света. Приветства-
ме горещо приятелите от 
България да дойдат и раз-
гледат Хубей, да добият не-
посредствени впечатления 
за провинцията и великия 
дух, благодарение на който 
Ухан се справи с епидеми-
ята, да разберат в дълбочи-
на делата и мисията на Ки-
тайската комунистическа 
партия през нейната веков-
на история. Каним българ-
ските приятели от промиш-
леността, търговията, нау-
ката, образованието, еколо-
гията, културата, туризма 
и други сфери да устано-
вят обмен и сътрудничест-
во във всякакви направле-
ния с провинция Хубей и 
да споделят възможности-
те за развитие. Посолството 
на Китайската народна ре-
публика в България е гото-
во да служи като мост меж-
ду нашите две страни, ние 
ще работим още по-актив-
но за разширяване на вза-
имното доверие и разби-
рателство, ще продължим 
да насърчаваме заедно за-
дълбочаването и развитие-
то на китайско-българско-
то стратегическо партньор-
ство в новата епоха.

народните отношения“, по-
сочи той при откриването 
на срещата.

Външните министри на 
много страни също изрази-
ха подкрепа за основната 
позиция на ООН. Руски-
ят външен министър Сер-
гей Лавров заяви, че всич-
ки страни трябва да под-
държат целите и принци-
пите, залегнали в Устава 
на ООН и не бива да раз-
глеждат правилата, форму-
лирани от отделни или ня-
колко държави, като меж-
дународни.

Държавният секретар на 

САЩ Антъни Блинкън из-
рази подкрепата за много-
странността, но той също 
така защити намесата във 
вътрешните работи на дру-
ги страни чрез използва-
не на въпроси, свързани с 
правата на човека. Всъщ-
ност, Съединените щати са 
страната, която представя 
дългосрочни предизвика-
телства и подкопава авто-
ритета на ООН, тъй като 
не само не изпълняват ан-
гажиментите си към све-
товната организация, но и 
започнаха няколко войни 
без нейната санкция.
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Придържането към 
мултилатерализма 
отговаря на 
интересите на 
страните  
по света. Страницата подготви  

Любомир МИхАйЛОВ

Срещу откритото посегателство относно 
върховенството на закона в Хонконг

Г-7 трябва да отхвърли идеологическите 
предразсъдъци и политиката на сила

П

С

рез последните два дни ня-
кои американски полити-
ци коментират присъдите 
срещу участници в анти-
китайски демонстрации, 
които произнесе съдът на 

Хонконгския специален администра-
тивен район. Те твърдят, че подкре-
пят международен ред, основан на 
„правила“, но всъщност нарушават 
и международното право и основ-
ните норми на международните от-
ношения. 

Целта на техните думи и дейст-
вия е намеса във вътрешните работи 
на Китай и други страни под пред-
лог „защита на човешките права“.

Хонконгският съд проведе не само 
справедлив процес и демонстрира, 

че в района властва върховенство-
то на закона, но също така отго-
вори на преобладаващите настро-
ения за справедлив, а не полити-
чески мотивиран процес. Комента-
рите на американските политици 
за присъдите са грубо потъпкване 
на върховенството на закона в Хон-
конг. Освен това, ненамесата във въ-
трешните работи на други страни е 
важен принцип в Устава на ООН и 
основна норма на международните 
отношения.

Носталгията и крокодилските 
сълзи по т. нар. „права на човека“, 
характерна за англосаксонците от 
Белия дом и Лондон е напълно раз-
бираема. 

Десетилетия наред – в резултат 

на агресивни и жестоки колониал-
ни войни срещу Поднебесната (из-
вестни още като опиумните войни) 
– английските колонизатори владе-
ят Хонконг и живеят с измамното 
чувство, че този уникален град за-
винаги ще принадлежи на британ-
ската корона и на Запада като цяло. 

Но тази история завърши преди 
малко повече от 20 години, когато 
мегаполисът бе върнат отново към 
родния Китай.

Правата и свободите на хората в 
Хонконг са напълно защитени от ос-
новния закон, така че опитите на ня-
кои американски политици да оказ-
ват натиск върху съдебната и пра-
вова система на района ще бъдат 
безплодни.

Александър Лукин:
Русия и Китай 
винаги са били и 
са привърженици 
и изпълнители 
на международно 
сътрудничество и 
многостранност.

Русия и Китай са за международно 
сътрудничество и многостранност

С
ветът се нуждае от съ-
трудничество от различ-
ни страни за борба с епи-
демията от нов тип коро-
навирус и с глобалните 
предизвикателства. 

Русия и Китай винаги са били и 
са привърженици и изпълнители на 
международно сътрудничество и мно-
гостранност. Това подчертава Алек-
сандър Лукин, директор на Центъ-
ра за източноазиатски и ШОС из-
следвания към МГИМО в интервю 
за People‘s Daily Online. 

Руският експерт по Изтока похва-
ли успеха на Китай в борбата с епи-
демията. Той смята, че това се дъл-
жи главно на решителните и висо-
коефективни действия на правител-
ството и на китайския народ, кой-
то стриктно се придържа към пра-
вилата. 

Според специалиста съвмест-
ната борба срещу епидемията до-
пълнително подчертава дълбокото 

приятелство между Русия и Китай. 
РФ и КНР активно се подкрепят вза-
имно в борбата и предотвратяването 
на епидемията, а също така тясно си  
взаимодействат. 

Страните приеха модел за проти-
воепидемично сътрудничество.

Лукин очаква, че Русия и Китай 
ще засилят взаимодействието в епи-
демичната ера и ще положат уси-
лия за възстановяване на двустран-
ното търговско и икономическо съ-
трудничество от преди периода пре-
ди епидемията. 

Държавите трябва да продължат 
заедно да се борят срещу нараства-
щия протекционизъм, едностран-
ните санкции, политизирането на 
икономическите проблеми, те тряб-
ва да защитават реда за свободна  
търговия.  

Като експерт по ШОС, Лукин на-
помни, че тази година се навърш-
ват 20 години от основаването на 
ШОС, която се превърна в широко 

уважавана международна органи-
зация. Той се надява, че страните 
членки ще продължат да обръщат 
внимание на сътрудничеството в си-
гурността, както и да укрепват тър-
говските и икономическите връзки, 
активно да насърчават изграждане-
то на зоната за свободна търговия на 
ШОС. Освен това държавите членки 
ШОС трябва непрекъснато да задъл-
бочават контактите си в областта на 
културата, образованието и спорта.

Китай е положил всички усилия 
да подкрепи развитието на ШОС, 
по-специално КНР има голям при-
нос в икономическата сфера, подчер-
тава Лукин. Той посочва също и, че 
Китай е предложил голям брой ини-
циативи, включително предложение-
то за създаване на банка за разви-
тие на ШОС. 

Руският експерт изрази надежда, 
че КНР и в бъдеще ще играе голя-
ма роля в ШОС.

ъвместното изявление 
на провелата се неотдав-
на в Лондон среща на 
външните министри на 
Групата на седемте, т. е.   
Г-7 засяга въпроси, свър-

зани с Хонконг, Тайван и Синдзян 
и изразява „необходимостта от съв-
местна работа за предотвратяване“ 
на т. нар. „принудителна икономи-
ческа политика“ на Китай. 

Говорителят на Външно минис-
терство на КНР Уан Уънбин комен-
тира това изявление като безпочве-
ни обвинения и намеса във вътреш-
ните работи на страната. 

Радио Китай за чужбина цити-
ра мнението на  Уан Уънбин, че то-
ва е безразсъдното нарушаване на 

нормите на международните отно-
шения и противоречи на стремежа 
на страните към мир, развитие и съ-
трудничество 

Фактически САЩ са тези, които 
тормозят слабите и провеждат ди-
пломация на принудата в междуна-
родните отношения. 

Датското издание „Политически 
новини“ наскоро разкри, че посол-
ството на САЩ в Дания се е свър-
зало с вестника и е заплашило, че 
ако вестникът използва електронно 
оборудване от китайските компании 
„Хуауей” и ZTE, то ще прекрати або-
намента си. Уан Уънбин коментира: 
„Това е 100% принуда”. „Точно САЩ, 
а не в някоя друга държава, оказват 
натиск над слабите”.

Днес светът е изправен пред 
много проблеми и предизвикател-
ства и за справянето им е необхо-
дима съвместна работа на между-
народната общност, изтъква Радио 
Китай и посочва, че демократиза-
цията на международните отноше-
ния, опазването на международната 
система с център ООН и придър-
жането към мултилатерализма от-
говарят на интересите на страните  
по света. 

Г-7 трябва да отхвърли идеологи-
ческите предразсъдъци, политиката 
на сила и опитите си за намеса във 
вътрешните работи на другите дър-
жави, заключава медията.

Правата и 
свободите на 
хората в Хонконг 
са напълно 
защитени от 
основния закон
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итайската народна бан-
ка ще увеличи мащаба 
на участниците и вклю-
чи повече сценарии и 
повече градове, заяви 
нейният подуправител 

Ли Бо на Азиатския форум Боао, 
който бе открит неотдавна в Хай-
нан. „Понастоящем няма план за 
стартиране използването на диги-
тални юани в цялата страна, но 
мащабът на пробното пускане ще 
бъде увеличен“, каза той. Напри-
мер изпитанието на дигиталната 
валута на Зимните олимпийски 
игри през 2022 г. в Пекин не са-
мо ще се проведе сред местни по-
требители, но и сред международ-
ни спортисти, добави финансистът.

Джоу Сяочуан, бивш управител 
на централната банка и замест-
ник-председател на управително-
то тяло на форума Боао, заяви, че 
дигиталният юан не е създаден за 
трансгранични плащания, което би 
било по-удобно, но ще включва и 
сложни проблеми като суверени-
тета на валутата и независимостта 
на паричната политика. „Най-при-
ложимият сценарий за дигитални 
плащания в Китай е при дейнос-
ти на едро. Следователно основна-
та работа по разработването на ва-
лутата в страната е да се надгради 
и повтори системата за търговия 

на едро“, посочи Джоу.
В Шанхай дигиталната валута 

вече се тества. Повече от 500 жите-
ли могат да плащат различни так-
си, да поръчват експресни достав-
ка, използвайки дигинални юани. 
„Започнахме регистрация на же-
лаещите да се включат в проек-
та в края на март. Сега около по-
ловината от жителите или повече 
от 500 души участват“, казва Хъ 
Дзиен от организаторите на про-
екта. Потребителите, които инста-
лират приложението, могат да бъ-
дат свързани със своите банкови 
карти. Транзакциите могат да се 
осъществяват и без връзка с интер-
нет и парите ще бъдат приспадна-
ти директно от банковите сметки 
на потребителя, без допълнител-
ни такси. Досега шест магазина в 
квартала са се съгласили да при-
емат дигитални юани. По думите 
на Хъ Дзиен, на следващ етап ще 
бъдат разработени повече онлайн 
сценарии, за да могат жителите да 
използват дигиталния юан.

Хората са любопитни към то-
зи нов инструмент за разплаща-
не и идват да тестват функциите 
на своите дигитални юани всеки 
ден. „Надявам се, че все повече ще 
участват в тези тестове и ще под-
крепят този процес, за да ускорят 
новия инструмент за разплащане, 

което определено ще бъде тенден-
ция в бъдеще“, добавя той.

Китай стартира широкомащаб-
ни тестове на своята дигитална ва-
лута от октомври с изпитания в 
градове, включително Пекин, Шан-
хай, Шънджън, Суджоу и Чънду. В 
Шънджън се провежда нов кръг 
на тестовете, който ще обхване  
500 000 души с цел да създаде нави-
ци на хората да използват дигитал-
ни юани за потребление на дребно. 

Водещата позиция на Китай в 
разработването и тестването на ди-
гиталната си валута изглежда оба-
че е друг източник на недоволство 
от Вашингтон, чиято мания за за-
щита на хегемонията на долара е 
малко вероятно да повлияе на на-
стоящата инерция на Китай за ус-
коряване на тестовете и разгръща-
нето на дигиталния юан. Служи-
тели от администрацията на Бай-
дън са сериозно притеснени дали 
натискът от китайския дигитален 
юан в дългосрочен план ще запо-
чне да подкопава господстващото 
положение на долара в трансгра-
ничните транзакции и дали ки-
тайската валута ще бъде широко 
използвана за избягване на финан-
совите санкции на американско-
то правителство, съобщи „Блум-
бърг“, позовавайки се на аноним-
ни източници, запознати с въпроса.

Понастоящем централните бан-
ки от Европа до Азия засилват ра-
ботата си по проучване и разра-
ботване на свои собствени плано-
ве за дигитални валути и изглеж-
да, че Китай се е превърнал във 
водеща страна, за която се съоб-
щава, че е подкрепена от блокчейн 
и мобилните интернет технологии, 
с мащабни изпитания на дигитал-
ния юан в големите градове в ця-
лата страна от октомври 2020 г.

И все пак би било прекалено 
да се каже, че усилията за разра-
ботване на по-лесна и бърза плат-
форма за дигитални плащания ще 
създадат проблем или заплаха за 
щатския долар. В крайна сметка 
доларът съставлява над 60 процен-
та от световните валутни резерви 
и голяма част от световната тър-
говия се извършва с него. 

Иронията е, че макар САЩ да 
изглежда, че са все по-нервни и 
прекалено загрижени от внедрява-
нето на дигиталния юан, страната 
като цяло бавно реагира на така-
ва тенденция в сравнение с други 
напреднали икономики като Япо-
ния. Едва през февруари тази го-
дина председателят на Федералния 
резерв Джером Пауъл и министъ-
рът на финансите Джанет Йелън 
сигнализираха за интерес към ди-
гитален долар.

олям брой мест-
ни фирми пред-
ставят авангардни 
продукти във ви-
сокотехнологич- 
ни сектори като 

електронна информация, 
мобилни комуникации, 
биомедицина, авиационно 
и сателитно оборудване и 
роботика. Мотото на пана-
ира е „Докоснете се пър-
ви но новите технологии“.

Един от акцентите на 
изложението са най-нови-
те постижения на местни 
компании в железопът-
ния сектор, включително 
влак, оборудван с различ-
ни интелигентни устрой-
ства за проследяване, кои-
то му дават възможност да 
избегне препятствия и сис-
тема за откриване на пре-
возни средства. Той също 

К
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Китай разшири 
пробното използване  
на дигиталния юан

Индустриалният панаир в Чънду показва най-
новите постижения в железопътния транспорт

шума като високоскорост-
ните.

Известен като „фабрика-
та на света“, Китай се до-
ближава все повече до то-
ва да се превърне в „ди-
гитална фабрика“ и реали-
зира интелигентно произ-
водство. 

След само единаде-
сет години развитие, Чън-
ду се класира в топ чети-
ри по удобен и разгърнат 
вътрешноградски железо-
пътен транспорт, като раз-
полага с 13 железопътни 
транзитни линии, 373 га-
ри, а процентът на желе-
зопътния транспорт като 
част от градския обществен 
транспорт надхвърля 50%.

В момента Чънду е на 
едно от първите места в 
страната по показатели 
като оперативно развитие, 
ефективност, обслужване и 
безопасност.

Панаирът представя и 
най-новите технологии в 
области като роботика, но-
ви материали и икономия 
на енергия.

така разполага с 5G техно-
логия за комуникация.

Посетителите могат да 
видят също нови градски 
влакове, предстоящи да 
обслужват Чънду, които 

В град Чънду, провинция Съчуан, стартира първият международен индустриален панаир, 
чийто фокус е дигиталното производство. В него участват повече от 600 компании от 
шест основни сектора: нова инфраструктура, нов дизайн, нови продуктови категории, 
ново интелигентно производство, нови материали и нови енергии.

В Шънджън започна нов кръг тестове, който ще обхване 500 000 души,  
с цел да се създадат навици за използване на дигиталните юани на дребно

могат да развиват макси-
мална скорост от 160 ки-
лометра в час (за сравне-
ние средната скорост за ме-
трото е 60-80 километра в 
час) и имат максимален 

пътнически капацитет от 
2966 души. В същото вре-
ме влакът има същия оп-
ростен дизайн на предната 
част и технология за пре-
дотвратяване и контрол на 
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Провинция Ляонин
Координати:  41°06’ N 122°18’  E

Граници: на северозапад – автономен 
регион Вътрешна Монголия,  
на североизток – провинция Дзилин,  
на югоизток – Северна Корея,  
на юг – Жълто море,  
на югозапад – провинция Хъбей

Площ:  
145 900  кв. км  – 21-ва по ранг в Китай 

Географски обекти:  
планини – Нулу’ърху,  Чангбай и Циеншан; 
реки – Ляо, Даляо  

Най-висока кота:  
връх Хуабодзъ – 1336 м 

Административни центрове:  
Шънян – столица и най-голям град,  
Ляоян, Далиен 

Административно деление:  
14 префектури, 100 окръга, 1511 общини  

Население (2020):  
44 900 000 души – 14-а по ранг в Китай

Плътност на населението:  
300/кв. км – 15-а по ранг в Китай

Етнически състав: хан – 84%,  
манджури – 13%, монголци – 2%,  
хуей – 0,6%, корейци – 0,6%, сибо – 0,3%

първият пример за нишко-
виден „пернат“ динозавър, 
което  доказва, че и дино-
заврите, а не само птиците 
са имали пера. Той е дока-
зателство и за пряката ево-
люционна връзка между ди-
нозаврите и съвременни-
те птици.

Дворецът Мукден е седа-
лището на императорската 
династия Цин, преди тя да 
се премести в Пекин. Ма-
кар да не е толкова голям, 
нито толкова известен като 

Географски данни
Ляонин е крайбрежна 

провинция в Североизто-
чен Китай - най-малката, 
най-южната и най-много-
людната. Тя може да се раз-
глежда като три географ-
ски региона: планините 
на запад са доминирани 
от  Нулу’ърху. Централна-
та част на Ляонин е рав-
нинна, пресечена от реки-
те Ляо, Даляо и техните 
притоци. 

В източната част са пла-
нините Чангбай и Циен-
шан, които се простират до 
морето, ограждайки полу-
остров Ляодун. 

Ляонин има континен-
тален мусонен климат и ва-
лежи средно около 440 до 
1130 мм годишно. Лятото 
е дъждовно, докато остана-
лите сезони са сухи.

Икономика
Ляонин има най-голяма-

та и богата провинциална 
икономика на Североизто-
чен Китай. 

Водещите индустрии са 
нефтената, химическата, 
металургията, електрони-
ката, телекомуникациите 
и машиностроенето. На на-
ционално ниво Ляонин е 
основен производител на 
чугун, стомана и метало-
режещи машини. Провин-
цията е една от най-важни-
те бази за производство на 
суровини в Китай. Отра-
слите като добив, топене и 
пресоване на черни метали, 
добив на нефт и природен 
газ са много добре развити.

Градовете Шънян и Да-
лиен са индустриалните 
центрове на провинцията. 

Шънян – столицата на провинция Ляонин

Дворецът Мукден Най-голямата 
статуя на Буда  
от нефрит

Леката промишленост се 
фокусира главно върху 
текстилната индустрия и 
производството на облек-
ло, което включва преде-
не на памук и вълна, про-
изводство на химически 
влакна, плетиво, производ-
ство на коприна, облекла и 
текстилни машини.

Провинцията се концен-
трира в развитието на свои-
те четири основни индус-
триални отрасъла – нефто-
химия, металургия, маши-
ни и електроника.

Ляонин има най-богати 
залежи на желязо, магне-
зит, диаманти и бор сред 

всички провинции в Ки-
тай. Солта се произвежда 
по крайбрежието. Заедно с 
богатите минерални запа-
си, провинцията разполага 
и с изобилие от находища 
на суров нефт.

Административни 
центрове

Шънян е столицата на 
провинция Ляонин с насе-
ление от 8 294 171 жите-
ли и площ от 12 942 кв. 
км. Известен е от 2-ри век 
пр. н. е. Днес е съвременен 
мегаполис с добре разви-
та инфраструктура. Разви-
ти са машиностроителната, 

циментената, металургич-
ната и химическата про-
мишленост. Има над 20 ви-
сши училища и много архи-
тектурни паметници. 

Ляоян, един от най-ста-
рите постоянно населени 
градове в Североизточен 
Китай, има редица исто-
рически забележителности, 
включително Бялата паго-
да (Байта), която датира от 
династията Юeн.

Пристанищният град 
Далиeн, разположен на 

върха на полуостров Ляо-
дун, е самостоятелна турис-
тическа дестинация с кра-
сива архитектура, плажове, 
курорти, зоопаркове.

Забележителности на 
провинция Ляонин

Провинцията съдържа 
някои от най-известните 
палеонтологични обекти в 
света. Познати заедно като 
групата Джехол, вкамене-
лостите са открити за пър-
ви път през 20-те години на 
миналия век. Районът ос-
тава относително неизслед-
ван до 90-те години. През 
1996 г. в Ляонин е открит 

Забранения град  в Пекин, 
той е важен за представя-
нето на дворцовата архи-
тектура по това време и 
е включен в Списъка на 
ЮНЕСКО за световното 
наследство.

В провинцията се нами-
рат три императорски гроб-
ници от времето на динас-
тия Цин, групирани с дру-
ги гробници от династиите 
Мин и Цин, които са обект 
на световното наследство на 
ЮНЕСКО.

В град Аншан се нами-
ра най-големият дворец и 
статуя на Буда, направена 
от нефрит.
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Координати: 30°08’ N 102°56’ E 

Граници: на северозапад – провинция 
Цинхай, на север – провинция Гансу,  
на североизток – провинция Шънси,  
на изток – Чунцин, град на централно 
подчинение,  
на югоизток - провинция Гуейджоу,  
на юг – провинция Юннан,  
на запад – Тибетски автономен регион 

Площ:  
485 000 кв. км – 5-а по ранг в Китай

Географски обекти:  
планини – Ъмейшан, Дасюе, Даба; 
Тибетското плато; реки – Яндзъ, Мин 

Най-висока кота: връх Гунга - 7556 м

Административни центрове:  
Чънду – столица и най-голям град 

Административно деление:  
21 префектури , 181 окръга, 5011 общини

Население (2019):  
81 100 000 души – 4-та по ранг в Китай

Плътност на населението:  
170/кв. км – 22-ра по ранг в Китай

Етнически състав:  
хан - 95%, и - 2,6%, тибетски - 1,5%,  
цян - 0,4%, други - 0,5%

Провинция Съчуан

храни и коприна. 
Постигнати са резулта-

ти и в развитието на модер-
на високотехнологична ин-
дустриална база. Автомоби-
лостроенето е ключов сек-
тор, както и космическата 
и отбранителната (военна-
та) индустриа. 

известен като „Провин-
ция на изобилието“. Той е 
една от основните бази за 
селскостопанско производ-
ство в Китай. Търговските 
култури включват зърно, 
цитрусови плодове, захар-
на тръстика, сладки карто-
фи, праскови и грозде. 

Административни 
центрове

Чънду, столицата на 
провинция Съчуан, има ин-
тересна история като сто-
лица на древното царство 
Шу. Тя е била и в момента 
е важен търговски, иконо-
мически и културен център 
и израства като туристиче-
ска дестинация. 

Забележителности на 
провинция Съчуан

В югозападната част на 
провинция Съчуан, са раз-
положени две от най-краси-
вите планини на страната 
– Ъмейшан и Лешан, кои-
то често се считат за сим-
вол на провинцията. 

Планината Ъмей е вра-
тата, от която през I век 
будизмът влиза в Китай 
от Индия и тук е създа-
ден първият храм на но-
вото учение. За изминали-
те две хилядолетия в Ъмей 
се формира богато култур-
но-историческо наследство 
и днес там има около 30 
храма, най-известният от 
които е “Уанниен”.

Статуята на големия Бу-
да в Лешан, която доско-
ро тя е била най-голяма-
та статуя в света е издиг-
ната по време на династи-
ята Тан през 803 г.. 71-мет-
ровият каменен гигант се 
намира на мястото, къде-
то се вливат реките Мин, 
Даду и Цингуей. 

Заради своята значи-
мост тези две планини и 
техните забележителности 
са включени в Списъка на 
ЮНЕСКО за световно на-
следство.

Изглед от Нанкин

Планината 
Ъмей  

– храмът 
“Уанниен”

Големият Буда в Лешан

Географски данни
Съчуан се състои от две 

много различни географски 
части – източна, в рамките 
на плодородния басейн на 
Съчуан, и западна с мно-
гобройните планински ве-
риги, образуващи най-из-
точната част на Тибетско-
то плато, които са извест-
ни като планини Хънгдуан. 

В провинцията текат 
повече от 1300 реки. Река 
Яндзъ и нейните притоци 
протичат през планините 
на Западен Съчуан. Един 
от основните притоци на 
Яндзъ в провинцията е ре-
ка Мин в централната част 
на Съчуан. Има и редица 
други реки, като река Дз-
ялинг, река Туо, река Ялун, 
река У и река Дзинша.

Климатът на провинци-
ята е силно променлив. Из-
точната половина е с вла-
жен субтропичен климат, с 
дълги, горещи, влажни ле-
та и къси, меки, сухи зи-
ми. Районът е геологич-
но активен със свлачища 

и земетресения. 
Инфраструктура 

В продължение на хиля-
долетия суровият пейзаж на 
Съчуан е създавал огромни 
предизвикателства пред раз-
витието на транспорта. От 
50-те години на миналия 

Провинцията е бога-
та и на минерални ресур-
си – тук има повече от 132 
вида, включително вана-
дий, титан и литий, които 
са най-големите залежи в 
Китай, а също и най-голе-
мите запаси от природен 
газ в страната.

Провинцията е един от 
големите индустриални 
центрове на Китай. Освен 
тежката индустрия е раз-
вит и лек промишлен сек-
тор, включващ строител-
ни материали, дървооб-
работване, преработка на  

век обаче са изградени мно-
жество магистрали и же-
лезопътни линии. Десетки 
мостове през Яндзъ и при-
тоците й осигуряват по-до-
бра връзка. В провинцията 
има много скоростни ма-
гистрали, жп и високоско-
ростни линии, които осъ-
ществяват връзката с други-
те провинции. Международ-
ното летище Чънду е чет-
въртото най-натоварено в 
континентален Китай. 

Икономика 
Съчуан е исторически 
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Път в Шанхай от рециклирани  
пластмасови отпадъци
На неотдавнашния Международен 
ден на Земята Източнокитайският 
политехнически университет в Шанхай 
беше домакин на церемонията 
по откриването на първия път от 
рециклирани пластмасови отпадъци 
в Китай. Съобщава се, че пътят е с 
дължина 300 метра и в конструкцията 
му  са използвани 200 килограма 
бебешки пластмасови бутилки за 
хранене. Пластмасовите отпадъци са 
преработени в модифициран битум  
по специална технология. В сравнение 
с конвенционалния битумен път, този 
път е по-екологичен, по-качествен и 
по-траен.

итайската асо-
циация за пе-
тролна и хими-
ческа промиш-
леност, заедно 
със 17 основни 

химически парка в „Злат-
ния триъгълник“ на енер-
гийната индустрия, вклю-
чително енергийната база 
Ниндон в Северозападен 
Китай, представиха зеле-
ната инициатива „коорди-
нирано развитие на пар-
кове на химическата про-
мишленост „Златен триъ-
гълник“. 

Авторите на инициати-
вата предлагат да се съз-
даде нов механизъм за ко-
ординирано развитие на 
региона на енергийната 
индустрия за по-нататъш-
но насърчаване на еколо-
гично и ефективно разви-
тие и използване на въ-
глища, както и стимули-
ране на висококачестве-
ни, „зелени“, „интелигент-
ни“ и интегрирани раз-
вития на индустрията с 
цел постигане на пикови-
те емисии на въглероден 
диоксид в Китай до 2030 
г. и въглероден неутрали-
тет до 2060 г.

Ли Шушен, председа-
тел на Китайската асоциа-
ция за петролна и химиче-
ска промишленост, отбе-
ляза, че запасите от изко-
паеми енергийни ресурси 
в зоната на „Златния три-
ъгълник“ на енергийната 
и химическата промишле-
ност, базирани на Ниндон, 
Ордос (автономен регион 
Вътрешна Монголия) и 
Юлин (провинция Шанси), 
достигат 2 трилиона то-
на въглищен еквивалент, 
което е около 47,2 процен-
та от общите проучени за-
паси на страната. Според 
него насърчаването на 
бързото, здравословно и 

координирано развитие на 
региона „Златен триъгъл-
ник“ на енергийната ин-
дустрия е от голямо стра-
тегическо значение за оси-
гуряване на енергийната 
сигурност на страната и 
насърчаване на координи-
раното социално-иконо-
мическо развитие на це-
лия регион. Инициатива-
та предлага твърдо да се 
придържа към принципа 
за осигуряване на устой-
чиво използване на водни-
те ресурси в четири по-
соки, да гарантира съв-
местно надеждна защи-
та, да координира мерки 
за насърчаване на доброто 
управление и да стимули-
ра висококачествено, зеле-
но, интелигентно и инте-
грирано развитие на ин-
дустрията. В същото вре-
ме те отбелязват необхо-
димостта от насърчаване 
на екологично и ефектив-
но развитие и използване 
на въглища. Според тях е 
важно да се разчита на го-
леми съвременни проекти 
на въглищната и химиче-
ската индустрия, за да се 
улесни превръщането на 
региона от „Златния три-
ъгълник“ на енергийната 
индустрия в индустриален 
клъстер от световна класа. 
Според инициативата е не-
обходимо също така да се 
подобри ефективността на 
използването на енергий-
ните ресурси, което ще иг-
рае важна роля за осигу-
ряване на енергийната си-
гурност на страната. Ав-
торите на инициативата 
предложиха да се създаде 
и нов механизъм за коор-
динирано развитие на ре-
гиона на „Златния триъ-
гълник“ на енергийната 
индустрия.

К

„Златен 
триъгълник“ 
на енергийната 
и химическата 
промишленост

Страницата подготви 
Любомир МИхАйЛОВ

а 77-ото заседа-
ние на Иконо-
мическия и со-
циален комитет 
на ООН за Азия 
и Тихия океан 

китайският представител в 
ООН Къ Юшън представи 
политиката на Пекин към 
околната среда и екологич-
ното развитие. Той заяви, 
че страната му обръща го-
лямо внимание на въпро-
сите на околната среда и 
развитието, насърчавайки 
активно изграждането на 
екологична цивилизация, 
отбеляза агенция Синхуа. 

През миналата 2020 го-
дина емисиите от въглеро-
ден диоксид в Китай са на-
малели с 18,8% в сравне-
ние с 2015 г., а през послед-
ното десетилетие горска-
та покривка се е увеличи-
ла с над 70 милиона хек-
тара и страната е на пър-
во място в света по този  
показател.

Къ Юшън призова Япо-
ния отново да преразгледа 
решението си за изхвърля-
не на радиоактивна вода от 
АЕЦ „Фукушима“ в океана. 
„Световният океан е общо 
богатство на цялото чове-
чество и призоваваме Япо-
ния да разбере и изпълни 

Н

Китай първи в света по 
увеличение на горите

своята отговорност, ка-
то преосмисли решение-
то си за изхвърлянето на 
замърсената вода и успо-
кои опасенията на меж-
дународната общност, съ-
седните страни и собстве-
ните си граждани“, добави  
дипломатът.

Междувременно във Въ-
трешна Монголия стартира 
кампанията „100 милиона 
дървета в пустинята“, пре-
даде Радио Китай за чуж-
бина. 

В пустинята Улан-Бух, 
Вътрешна Монголия, се 
проведе мероприятие за 
пролетно засаждане на дър-
вета под мотото „Да спрем 
пясъците и да защитим 

река Хуанхъ“. Повече от 200 
предприемачи и добровол-
ци засадиха над 1200 дър-
вета в пустинята. Участни-
ците се разходиха пеша 4,5 
километра в пустинята.

Проектът „100 мили-
она дървета в пустинята“ 
по инициатива на органи-
зацията Алха SEE започва 
през 2014 г. Амбицията е за 
10 години да се възстанови 
растителността в пустиня-
та в района, за да се въз-
препятства разширяването 
й и се подобри екологич-
ната среда. 

Чрез развитието на рас-
тениевъдство в пустинята 
също ще се подобри и жи-
вота на хората там.

акламакан е вто-
рата по големина 
пясъчна пустиня 
в света и най-го-
лямата в Китай. 
Сега китайски-

те строители вършат без-
прецедентна работа – об-
граждат пустинята с желе-
зопътна линия. Това ще бъ-
де първата в света железо-
пътна линия, заобикаляща 
пустинята.

В пустинята Такламакан 
има силни пясъчни бури. 
За да не се покрият релси-
те с пясък, китайските же-
лезопътни строители след 
задълбочени проучвания 
монтираха пясъчни огра-
ди и решетки от трева по 

протежение на 825-километ-
ровата железопътна линия 
Хаеджо, а в районите, къ-
дето пясъчните бури са осо-
бено тежки, се изграждат 
и специални мостове. От 

друга страна, край жп лини-
ята са засадени около 13 ми-
лиона червени тополи, фур-
ми, тамариск и други дър-
вета и храсти, които лесно 
оцеляват в пустинята.

Т
Обграждат пустинята  
с железопътна линия
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общество

лед повече от 6 
години профе-
сионално обуче-
ние за медицин-
ска сестра, роде-
ната през 1999 г. 

Ху Миндзие миналата годи-
на през юли започва рабо-
та в дома за възрастни хо-
ра „Жендзъ“ в Джаосян. Ос-
вен за здравословното със-
тояние на обитателите му, 
тя редовно проявява грижи 
за хигиената на онези, кои-
то са на легло. Макар и тол-
кова млади, тези служители 
не се притесняват от измо-
рителната работа, а съмне-
нията на близките на въз-
растните постепенно изчез-
ват и те им се доверяват  
напълно.

В дома за стари хора 
живеят няколко души с 

С

Младите служители в един 
модерен дом за стари хора

Шанхай е един от първите градове в страната със застаряващо население. В днешно 
време все повече модели и институции за грижа за възрастните насочват вниманието 
си към този факт, превръщайки индустрията в новоизгряващ пазар. В момента все 
повече млади хора и професионалисти се присъединяват към нея. В старческия дом 
на шанхайския район Джаосян група млади служители, родени след 90-те и 80-те 
години на миналия век, спечелиха признанието и похвалата на група над 90-годишни 
възрастни заради вниманието и търпението, което проявяват в своята работа.

увреждания. Повечето от 
тях са с ограничена под-
вижност и не могат нито 
да се грижат за себе си, ни-
то да говорят. Те са изця-
ло зависими в ежедневни-
те дейности. 

90-годишната Лян Цю-
джън страда от различни 
заболявания и е с тежка 
деменция. Тъй като има 
проблеми с преглъщане-
то, тя често повръща. Лян 
Цюджън е най-възрастният 
обитател на дома, на когото 
Ху Миндзие обръща най-го-
лямо внимание. Тези мла-
ди служители не само об-
служват пациентите, но ги 
даряват и с топлина, чувст-
вайки ги като свои родни 
дядовци и баби. Луо Дзъ-
сюан е роден през 1997 г.  
Той е рехабилитатор в 

старческия дом. Под вни-
мателните му грижи въз-
растните хора, които изпит-
ват затруднения при става-
нето от леглото, сега могат 
да вървят сами с помощ-
ни средства. Всички хора 
в старческия дом твърдят, 
че болногледачите, лекари-
те и администраторите там 
са отдадени на работата си 
и се отнасят с голямо вни-
мание към тях. 

Много от тях казват, че 
са щастливи и се чувстват 
като в роден дом.

Всъщност Ли И, изпъл-
нителният заместник-ди-
ректор на старческия дом, 
също е младеж, роден след 
90-те. През последните че-
тири години той заема ня-
колко различни позиции 
там и е натрупал много 

ценен опит. Сега като за-
местник-директор Ли И 
е поел отговорността за 
всички възрастни и персо-
нала. Той казва, че в допъл-
нение към икономически-
те ползи поколението „на 
90-те“ предпочита да тър-
си повече ценности в жи-
вота и работното място. Та-
зи смислена работа е мно-
го привлекателна за млади-
те хора. В старческия дом 
младият медицински пер-
сонал може да бъде видян 
навсякъде. Ли И обясня-
ва също, че си сътрудни-
чат със съответните коле-
жи и университети в под-
готовката на специалисти 

за свързаната с грижите за 
възрастни хора индустрия. 
В същото време районът, 
където се намира старче-
ският дом „Жендзъ“, има 
уникални природни и еко-
логични предимства и до-
бро местоположение. 

Добрите в тази сфера 
компании продължават да 
се събират тук и постепен-
но се появяват нови стар-
чески домове с все по-до-
бри услуги и условия. Спо-
ред Ли И в бъдеще повече 
млади хора ще се посветят 
на грижите за възрастни 
хора, ще дадат своя при-
нос и ще изградят блестя-
ща кариера.

итуацията със 
заетостта в Ки-
тай остава ста-
билна от нача-
лото на 2021 г., 
предаде агенция 

Синхуа.  Предвид много-
кратните промени в епи-
демиологичната ситуация 
и скорошното навлизане 
на нови висшисти на па-
зара на труда, работата по 
стабилизиране на пазара на 
труда все още е изправена 
пред много предизвикател-
ства. В бъдеще ще бъдат 
приложени четири мерки 
за стабилизиране на паза-
ра на труда и осигуряване 
на заетост. Това обясни ди-
ректорът на отдела за на-
сърчаване на заетостта в 
Министерството на труда 
и социалното осигуряване 
Джан Ин. 

Директорът посочи:
Първо, усилията тряб-

ва да бъдат насочени към 
стабилизиране на пазара на 
труда и намаляване на без-
работицата и застрахова-
телните ставки, свързани 
с трудова злополука. В до-
пълнение, разширяване на 
временните мерки за стаби-
лизиране на пазара на тру-
да, като възстановяване на 
премии за осигуряване за 
безработица, и разширява-
не на прилагането на про-
грамата „обучение на ра-
ботното място“.

Второ, необходимо е да 

се разширят каналите за 
заетост, подобряването на 
политиките за подкрепа, 
включително обезпечени-
те заеми за предприемачи. 
Необходимо е да се подкре-
пи и стандартизира разви-
тието на нови форми на за-
етост, да се ускори напредъ-
кът на пилотните проекти 
за защита от трудови трав-
ми, да се укрепят публич-
ните служби по заетостта 
и да се защитят правата и 
законните интереси на слу-
жителите и да се увеличи 
допълнително заетостта.

Трето, трябва да се по-
ложат усилия за набиране 
на ключови групи, прила-
гане на план за насърча-
ване на заетостта и пред-
приемачеството за завър-
шилите, подобряване на 
платформата за набиране 
на свободни работни мес-
та за завършили студенти 
и прилагане на практиката 

за регистриране на безра-
ботни. Трябва да се насър-
чават селските работници 
мигранти да си намерят ра-
бота в производство в дру-
ги области или в близост 
до дома. 

Четвърто, фокус върху 
оптимизирането на услуги-
те по заетостта. През ап-
рил частните компании ве-
че започнаха сезонни дей-
ности по набиране на пер-
сонал. През май ще про-
дължи специалната промо-
ция за наемането на повече 
от 10 милиона служители 
през интернет за сто дни. 

Според официални дан-
ни през първото тримесе-
чие на 2021 г. в китайски-
те градове са открити 2,97 
милиона нови работни мес-
та. Това е с 680 хиляди по-
вече над същия период на 
миналата година, което оз-
начава изпълнение на го-
дишната цел с 27 процента.

ирокото при-
ложение на 
големи дан-
ни в превен-
цията и кон-
трола на епи-

демията от COVID-19 в 
Китай насърчи бързата 
дигитализация на здрав-
ната индустрия, съобщи 
Радио Китай за чужби-
на. Това се посочва в до-
клад, представен на чет-
въртата среща на високо 
ниво „Дигитален Китай“, 
която приключи минала-
та седмица.

Здравният QR код, кой-
то показва резултатите 
от тестовете на хората за 
COVID-19 и данни с ис-
торията на пътуванията 
им, е бил използван по-
вече от 60 милиарда пъ-
ти. Китайските здравни 
власти използваха голя-
ма база данни за просле-
дяването на близки кон-
такти с потвърдените и за-
подозрени случаи на зара-
зени с вируса, както и за 

разпределението на меди-
цинските консумативи, от-
белязва докладът на Дър-
жавното управление за ки-
берпространството.

По време на срещата 
„Дигитален Китай“ бяха 
представени 5G свързана 
линейка, която получава 
дистанционна подкрепа от 
специалисти в реално вре-
ме чрез видео връзка с ви-
сока разделителна способ-
ност, както и интензивно 
отделение, оборудвано с 
360-градосова камера, пре-
даваща на лекарите изо-
бражения на пациенти в 
реално време. През 2020 
г. подобни карантинни от-
деления позволиха на екс-
перти да провеждат кон-
султации с болните лице 
в лице без пряк контакт.

Според Държавната ко-
мисия по здравеопазване 
в Китай са изградени над 
1100 интернет болници, а 
30 провинции са създали 
платформи за онлайн ме-
дицински услуги.

С

Ш

Мерки за стабилизиране 
на работните места и 
осигуряване на заетост

Здравната индустрия 
се дигитализира
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съвремие

Доставка на изкуство по домовете в Макао

Е
кипът е подгот-
вила шест пет-
минутни откъ-
са, като цената 
за един е само 
19 патака (офи-

циалната валута на Макао). 
Зрителите могат да избе-
рат какъв вид представле-
ние искат – театър, опера, 
танц, музика, като темата 
на спектакъла се избира на 
случаен принцип. Онези, 
които не обичат изненади-
те, могат да проверят ин-
формацията за актьорите 
и представлението на офи-
циалния уебсайт.

Цяло Макао  
е като една сцена

Лян Шуню е завършил 
дизайн в Академията по 
изкуствата на град Тайбей. 
През 2020 г. заедно с някол-
ко приятели създава сту-
дио, опитвайки се да тър-
си допирни точки между 
различните изкуства. Откъ-
сите от „Господине, ще по-
ръчате ли изкуство за вкъ-
щи?“ се избират от самите 
артисти. „Те са любимите 
на актьорите, които искат 
да ги споделят със зрители-
те. Ние искаме да подчер-
таем усещането за промя-
на, затова по време на ре-
петициите наблегнахме на 
това“, обяснява Лян Шуню.

За актьорите не е лесно 
„да доставят“ представлени-
ята. Хъ Дзинхуей е тенор и 
всеки ден между 12:30 ч. и 
21:30 ч. трябва да поддържа 
гласа си готов за „поръчки“.

Екипът трябва да търси 
начини как да удовлетвори 
публиката. „Представление-
то няма срок на годност, 
но храната има. Ние, също 
като други куриери, които 
доставят храна по домове-
те, трябва да се състезава-
ме с времето.“ Преди да за-
почне официално със спек-
таклите, екипът решава да 
добави „транзитни достав-
чици“ към групата, които 
да вземат храната от ресто-
рантите и да им я носят, за 
да се спести време.

Различна от обичайните 
пиеси „Господине, ще по-
ръчате ли изкуство за вкъ-
щи?“ използва цяло Макао 
като сцена. В продължение 
на една седмица актьорите 
бяха в традиционни сгра-
ди, жилищни райони, офи-
си, улици, хотели, магазини, 
студия, пристанища, рес-
торанти, храмове, игрища, 
старчески дом, казино и др. 
Отначало клиентите им бя-
ха предимно от арт кръго-
вете, но новината за нео-
бичайното представление 
се разпространи в социал-
ните мрежи и феновете му 
много бързо се увеличиха. 

Спектаклите „се продаваха“ 
като топъл хляб, което бе 
голяма изненада за екипа.

Едно и също предста-
вление оказа различно въз-
действие според зрителите. 
Самите актьори излъчват 
невероятна енергия, с което 
дадоха нов прочит на кла-
сическите творби.

Например една от по-
ръчките дойде от хотел за 
карантинирани. Актьорът 
първо достави храната, след 
което от определения пло-
щад изигра представление-
то за клиента, който го гле-
да чрез видео връзка. „То-
ва бе невероятно прежи-
вяване“, сподели актьорът. 
Някои родители поръчаха 
представления за своите де-
ца. Те предварително под-
готвиха свободно простран-
ство за актьорите в домове-
те си, посрещнаха ги с ува-
жение и им дадоха възмож-
ност да разговарят с децата 
след изпълненията. „Всъщ-
ност на някои деца не им 
беше интересно, но роди-
телите бяха щастливи да 
снимат малките зрители. 
Според мен това до някак-
ва степен е сигнал за безпо-
койство относно образова-
нието в нашето общество.“

За британския майстор 
на драмата Питър Брук вся-
ко празно пространство мо-
же да бъде превърнато в 
сцена. Когато някой го пре-
сече, това вече е форма на 
действие.

С тази идея актьорите 
„преминават“ през различ-
ни житейски ситуации на 
зрителите - семейно съби-
ране, рожден ден, сбирка 
на приятели… 

Мо Цюнджуан свири на 
традиционния китайски ин-
струмент пипа. Тя е силно 
впечатлена от една „поръч-
ка“ на голямо семейство. 
Родителите искат концерт с 

лед две години подготовка из-
ложбата от керамични съдо-
ве на Забранения град отно-
во бе отворена за посетители-
те в събота. Тя представя над 
1000 артефакта, които разказ-

ват за около 8000-годишната история на 
китайската керамика.

Изложбата бе преместена в друга зала 
на бившия императорски дворец и пред-
лага по-широко пространство и интерак-
тивно преживяване за туристите.

„Колекцията от керамични съдове на 
Забранения град е не само огромна, но 
включва и широка гама от разновидно-
сти, които са ясно датирани“, каза кура-
торът на изложбата Лю Чънлун. 

Сред основните съкровища в нея са 
съдове, произведени от най-добрите пет 
порцеланови пещи от династия Сун (960 
– 1279), както и изделия от император-
ската работилница от династиите Мин и 
Цин, която се е намирала в Дзиндъджън, 
провинция Дзянси. Изложбата предста-
вя и няколко изящни вази, направени 

по време на император Циенлун (1736 
– 1796), който е известен със страст-
та си да колекционира произведения  
на изкуството.

Първата изложба с керамика на Заб-
ранения град бе открита през 1952 г., но 
през следващите десетилетия тя бе мес-
тена в различни зали на дворцовия ком-
плекс.

С
Изложба на керамични съдове 

традиционна китайска му-
зика и му се наслаждават 
заедно с възрастните чле-
нове и децата. „Три поколе-
ния се обединиха заради из-
куството“, казва тя.

Изкуство на място  
в бъдеще

„Доставките“ на изку-
ство не са нещо ново. Още 
през 2017 г. Центърът за из-
куства на град Тайбей пред-
ложи план за разпростране-
нието на изкуството, който 
нарече „артисти чукат на 
вратата“, но той бе пред-
назначен предимно за деца. 

Според У Си, консул-
тант към фестивала на из-
куствата в Макао, „Госпо-
дине, ще поръчате ли изку-
ство за вкъщи?“ има за цел 
да свърже творчеството с 
времето, сътрудничеството 

„Господине, ще поръчате ли изкуство за вкъщи?“ е мотото на 
тазгодишния фестивал на изкуствата в Макао. В продължение на 
една седмица зрителите ще могат да поръчват храна по телефона 
или чрез специална онлайн платформа, която ще им бъде доставена до 
желаното място в рамките на един час заедно с едно представление.

„Господине, ще поръчате ли 
изкуство за вкъщи?“. Спо-
ред него с бързото развитие 
на интернет хората са про-
менили навиците си на хра-
нене. „Може да пробваме 
да доставим и изкуството 
до клиентите, да помислим 
за възможности за комер-
сиализацията му и за пове-
че удобства.“

Лян Шуню и неговият 
екип решава цената за ед-
но представление да бъде 
19 патака. Те си задават въ-
проса може ли стойността 
на изкуството да се отрази 
в цената? 

Много зрители комен-
тират, че 19 патака е пре-
калено евтино. Лян е със 
смесени чувства към това. 
„Ако зрителите го казват от 
гледна точка на стойността 
на изкуството, бих се рад-
вал. Но ако им изглежда, 
че просто е много евтино 
и не обръщат внимание на 
самата ни игра, то тогава 
трябва да положим повече 
усилия.“

Днес изкуството е все 
по-разнообразно. Лян Шу-
ню мисли за връзката меж-
ду представлението и зрите-
лите, за стойността на изку-
ството и продължителнос-
тта на спектакъла.

Никой не може да про-
гнозира в каква посока ще 
поеме изкуството, но едно 
е сигурно – актьорите ще 
навлизат все по-надълбо-
ко в живота и душите на 
хората, изкуството ще про-
дължи да е част от обще-
ството и обменът с публи-
ката ще е все по-близък. 
Както се казва в един ше-
говит коментар от „Госпо-
дине, ще поръчвате ли из-
куство за вкъщи?“ – „Се-
га ефектът още не е екс-
тремен, зрителите трябва 
да дадат 5 звезди на арти-
стите на място, но ще бъ-
де още по-добре, ако има 
и бакшиш“.

с платформите за доставка 
по домовете, както и да обе-
дини в един пакет храната и 
изкуството. „Такава връзка 
между изкуството и живо-
та ни показа, че изкуството 
е естествено и не по-малко 
важно от храната.“

От началото на епиде-
мията от новия коронави-
рус всички дейци на изку-
ството са изправени пред 
едни и същи трудности, 
отново се повдигна темата 
за „функцията на изкуство-
то“ и всички актьори тър-
сят решения на проблемите. 
„Заради епидемията всич-
ки спектакли бяха спрени 
или започнаха да се пре-
дават онлайн. Достъпът до 
онлайн изпълнение е лесен 
и изведнъж много от пред-
ставленията станаха диги-
тални. Това обаче промени 
усещанията. Ние искаме да 
накараме зрителите отно-
во да се докоснат на живо 
до изкуството – да го усе-
тят тук, в този момент, на 
това място“, обяснява Лян 
Шуню, който е ръководител 
на трупата, която представя 
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Популяризирането на знания спасява животи

Е
дин от най-често 
дискутираните 
въпроси в соци-
алните мрежи, с 
които се сблъск-
ва Лиу Цънлоу, е 

дали ерозията на маточната 
шийка е заболяване. Някои 
жени в Китай започват да 
се тревожат или срамуват, 
когато след редовния пре-
глед лекарят им каже, че са 
забелязали това състояние.

Ерозията на маточната 
шийка, позната още като 
цервикална ерозия, пред-
ставлява възпаление, кое-
то обикновено не се счита 
за опасно за здравето. „Това 
не е гинекологично заболя-
ване“, казва Лиу в интервю 
за „Чайна дейли“. „Но име-
то му винаги заблуждава и 
кара жените да се притес-
няват, че по някакъв начин 
може да е свързано с рак 
на маточната шийка. Кога-
то видях, че хората търсят 
отговори за неща, за които 
аз имам познания, си по-
мислих, че трябва ги дам.“

По това време Лиу е ста-
жант в пекинска болница 

и като студент по медици-
на специализира рак на ма-
точната шийка, който в по-
вечето случаи е лечим, ако 
бъде открит в ранен стадий.

„Много хора имат не-
правилно разбиране за ги-
некологичните заболявания 
и ги свързват със сексуал-
ния живот. Затова неомъ-
жените жени или момиче-
та предпочитат да не ходят 
на преглед, дори и ако не 
се чувстват добре.“

През следващите някол-
ко години, дори след като 
започва практика като ги-
неколог, Лиу продължава 
да отговаря на въпроси и 
предава знанията си чрез 
социалните медии на раз-
бираем за всички език.

Веднъж той се разпла-
ква в болницата, след ка-
то 21-годишно момиче със 
злокачествен тумор умира 
въпреки трите големи опе-
рации. „Искаше ми се да 
съм я срещнал по-рано, за 
да й кажа да отиде на пре-
глед“, казва Лиу.

За да гарантира безпро-
блемната комуникация с 

потребителите на социал-
ните медии, през 2015 г. 
Лиу създава свой акаунт в 
популярното приложение 
УиЧат. Година по-късно по-
следователите му надхвър-
лят 100 000.

Той има период, когато 
спи само по няколко ча-
са, защото освен работата в 
болницата, пише статии за 
социалните мрежи. „Кога-
то разбрах, че е невъзмож-
но да се постигне баланс 
между работата, живота и 
популяризирането на меди-
цински знания, беше време 
да се откажа от нещо.“ Тъй 
като не знае как да постъ-
пи, Лиу се обръща за съ-
вет към научния си ръко-
водител, който е гинеко-
лог с дългогодишна прак-
тика. „Той ми каза, че ка-
то лекар може би ще пре-
гледам около 100 000 па-
циенти за целия си живот, 
но предавайки натрупаните 
знания, е възможно с тече-
ние на времето да помогна 
на милиони души по няка-
къв начин.“

Лиу решава да напусне 

болницата и в момента в 
Сина Уейбо има 1,9 мили-
она последователи. Въпре-
ки това и до днес продъл-
жават да го питат дали еро-
зията на маточната шийка 
се нуждае от лечение.

Лиу решава да разноо-
брази начините за популя-
ризиране на информацията, 
като добавя нагледни мате-
риали. „Твърдо вярвам, че 
ако някой не е разбрал ка-
заното от мен, същата ин-
формация трябва да се пре-
даде по друг начин.“ Така 
през 2019 г. той започва да 
използва хранителни про-
дукти като реквизит. Идея-
та му хрумва, докато купу-
ва бутилка с червен сок от 
магазина. „Сокът ми запри-
лича много на кръв“, каз-
ва той. „Много момичета 
се безпокоят, че менстру-
алният им цикъл е твър-
де обилен или твърде ос-
къден, макар и да им каз-
вам, че между 5 и 80 ми-
лилитра е нормално коли-
чество. Но те все още не 
знаят как изглежда това на 
превръзката.“ 

С помощта на червения 
сок Лиу показва на после-
дователките си, че 1 мл 
кръв върху превръзката е 
приблизително с големи-
ната на монета от 1 юан. 
Публикацията му е харе-
сана от почти 130 души. 
По-късно Лиу използва ди-
ня, пъпеш и други плодо-
ве, които приличат на ма-
точната шийка.

След като видеоклипо-
вете придобиха популяр-
ност в социалните мрежи, 
той също започва да пра-
ви такива за гинекологич-
ните въпроси, например 

дали този тип заболява-
ния са свързани със секса 
и как е възможно забреме-
няване въпреки използва-
нето на презервативи.

През 2019 г. Лиу публи-
кува ръководство за здра-
вето на жените, от което 
до момента са продадени 
над 400 000 копия.

Популяризирането на 
знания не е лесен бизнес, 
защото често хората не 
са съгласни с това, което 
казваш, и за някои неща е 
трудно да си затвориш очи-
те. „Всеки има свои начи-
ни за справянето със све-
та, които са изпълнени не 
само с любов и разбиране, 
но и с критика и комента-
ри“, казва Лиу. „Аз избрах 
да обичам света.“

Той казва, че ще про-
дължи да търси начини за 
популяризирането на зна-
ния, особено сред млади-
те китайци, чрез радиоп-
редавания и видеоклипове. 
Една от трите книги, кои-
то планира да издаде тази 
година, е насочена към мо-
мичетата от 10 до 18 годи-
ни и има за цел да предос-
тави информация за здра-
вето и заболяванията.

„Ако погледнем на раз-
личните видове социални 
медии като на планети, аз 
имам само 1,9 милиона по-
следователи на планетата 
Сина Уейбо и може би са-
мо някои от тях четат вни-
мателно всичките ми пуб-
ликации. Когато се огле-
дам, откривам, че много 
повече хора, които не са 
на нито една от тези пла-
нети, също се нуждаят от 
знанията, които аз съм на-
трупал.“

Бивш гинеколог 
се занимава с 
популяризирането 
на медицински  
познания за 
гинекологичните 
заболявания  
от 2014 г. 
Той решава да  
се заеме с това,  
защото не може  
да остане  
ням пред  
невежеството.

Билкови пластири гонят зимните болести
радиционната ки- 
тайска медицина 
лекува зимните 
болести през ля-
тото, защото тога-
ва температурите 

са високи и енергията Ян е 
в изобилие. Това е подходя-
що време да се възстанови 
балансът между Ин и Ян и 
да се излекуват хронични 
заболявания, които се по-
явяват през зимата.

Средата на лятото, 
или месеците юли и ав-
густ, са най-горещите дни 
в северното полукълбо. В 
древността гърците наре-
кли този период „кучеш-
ки дни“, защото го свърз-
вали със звездата Сириус, 
която определяли като звез-
дата Куче. Тя била най-яр-
ката в съзвездието Голямо 
куче и в разгара на лято-
то изгрявала и залязвала 
със Слънцето. Кучешките 
дни започвали на 24 юли и 
продължавали до 24 август. 
Древните вярвали, че Си-
риус нагрява Земята заед-
но със Слънцето и затова 

времето е толкова горещо 
и задушно.

Китайците наричат най- 
горещите дни в годината 
Санфу, или в превод „три-
те фу“. 

Едно от значенията на 
думата „фу“ в китайския 
език е „притаявам се, скри-
вам се“. Според традицион-
ната китайска медицина 
през лятото енергията Ян 
е в изобилие, Ин като че 

ли се е скътала в земята, 
а хората се крият на сянка 
или у дома. Вероятно пора-
ди тази причина и древните 
китайци нарекли най-горе-
щите дни в годината „фу“. 
Те са три, защото период-
ът обикновено се разделя 
на три десетдневки, които 
също започват в средата на 
юли и свършват около 20 
август, но датите им не са 
фиксирани. Всяка година 

те се изчисляват според Не-
бесните стълбове и Земни-
те клони (система за изчис-
ляване на времето в Древен 
Китай). Понякога се случ-
ва дните Санфу да продъл-
жат цели 40 дни. 

Според традиционната 
китайска медицина Сан-
фу е най-подходящото вре-
ме за лечението и профи-
лактиката на зимните бо-
лести, например кашлица, 
астма и артрит. Един от 
популярните начини за то-
ва е поставянето на Санфу 
пластири. Сместа за тях се 
приготвя от различни бил-
ки, сред които семена от 
бял синап, карамфил, ки-
тайски див джинджифил и 
др., които имат свойството 
да затоплят организма и да 
стимулират Ян енергията.

Билките се стриват на 
фин прах, след което към 
тях се добавя сок от из-
цеден джинджифил и мед. 
Съставките се омесват на 
тесто, което се разточва 
на много тънък лист, ра-
зрязва се и парченцата се 

Т
залепят върху прозрачна 
восъчна хартия. Така по-
лучените пластири се по-
ставят на определени аку-
пунтурни точки по тялото, 
обикновено на гърба и вра-
та, които се определят спо-
ред състоянието и оплак-
ванията на пациента.

Тези лечебни пластири 
се използват в традицион-
ната китайска медицина от 
дълбока древност. За тях се 
споменава още в „Хуанди 
нейдзин“ (Трактат на Жъл-
тия император за вътреш-
ното), писан преди повече 
от 2000 години. В наши дни 
той продължава да е осно-
вен учебник и пътеводител 
за практикуващите тради-
ционна китайска медици-
на. Лечението със Санфу 
пластири става изключи-
телно популярно през ди-
настия Цин (1644 – 1911) и 
през последните години се 
възражда, тъй като все по-
вече китайци отново тър-
сят помощ от традицион-
ната медицина.

здраве
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ладият танцьор 
Шъ Джаохуан  
играе в нацио-
налния балет 
от осем годи-
ни. 29-годиш-

ният танцьор е участ-
вал в различни продук-
ции – The Red Detachment 
of Women, китайски балет, 
създаден през 60-те годи-
ни, и местната версия на 
Le Corsaire. Той е хореог-
раф на собствена творба, 
която заедно с колегите си 
танцьори е представил нас-
коро в пекинския театър  
„Тиенцяо“. 

Танцът с името „Самот-
ни планети“ включва чети-
рима мъже, които, докато 
танцуват, непрекъснато са 
съсредоточени върху ръце-
те си – метафора, целяща 
да опише съвременното об-
щество, в което хората са 
изцяло зависими от мобил-
ните телефони.

„Вдъхнових се да съз-
дам танца, след като ви-
дях илюстрована книга на 
фотографа Ли Сяолян. В 
нея са включени снимки 
на хора на различна въз-
раст от много страни, кои-
то са се съсредоточили в 

М
китайски таланти“, споде-
ля още той.

Пандемията принуди 
националния балет да от-
мени представленията на 
живо миналата година и 
компанията реши да прове-
де работилницата онлайн. 
Четири балетни творби и 
две видео изпълнения бя-
ха излъчени на живо.

„Тази година театрите 
отвориха отново врати на 
пълен капацитет и очаква-
ме публиката с новите си 
творби“, казва Фън.

Останалите шест твор-
би имат широк диапазон 
от теми. „Планини и ре-
ки“ на хореографа Ли Ян 
представя красивата приро-
да на страната чрез движе-
нията на танцьорите. Твор-
бата „Бетовен“ е дело на 
Джън Ю, който е почита-
тел на германския компо-
зитор и бива вдъхновен от 
концерт за пиано №4, сол 
мажор, оп. 58.

„Мечтата на пеперуда-
та“ на Лиу Сюечън е ком-
бинация от видео и танцо-
ви движения и е прераз-
каз на китайска народна  
приказка.

„Сенки и белези“ на Уан 
Лъ изследва връзката меж-
ду времето и хората посред-
ством светлинни ефекти и 
движенията на танцьорите.

дао, провинция Шандун. 
През 2002 г. е приет в гим-
назия, филиал на Пекин-
ската танцова академия, 
и впоследствие се записва 
в академията през 2009 г. 
„За първи път съм хоре-
ограф на собствена твор-
ба. Исках да разкажа исто-
рии за хората около мен“, 

В

Печатните 
книги все още 
привличат 
читателите

ъпреки че елек-
тронните книги 
и онлайн четене-
то добиха попу-
лярност през из-
миналите годи-

ни, годишният доклад за 
читателските навици на ки-
тайците през изминалата 
година показва, че повече-
то от тях предпочитат пе-
чатните издания.

Навръх Международния 
ден на книгата на 23 ап-
рил, Китайската академия 
за преса и издателство пуб-
ликува 18-ия си годишен до-
клад за читателските нави-
ци на китайския народ.

Уей Юшан, директор на 
академията, каза, че проуч-
ването е покрило 167 гра-
да в 30 провинции на стра-
ната. Чрез анализ с алго-
ритми на събраните дан-
ни от градските и селски-
те райони, Уей казва, че 
докладът може да бъде 
представителен за голяма  

част от населението.
На базата на проучвания 

и изследвания, извършени 
от септември миналата го-
дина до април, в доклада се 
изчислява, че 81,3% от пъл-
нолетните китайци имат 
навика да четат, било то 
печатни издания, на мобил-
ни телефони или други ди-
гитални устройства, което 
е леко увеличение от 0,2% 
спрямо 2019 г. Миналата 
година китайците са чели 
средно по 4,7 печатни кни-
ги и 3,29 електронни книги. 
Наблюдава се леко увели-
чение на числата от 2019 г.,  
когато са били съответно 
4,65 за печатните и 2,84 за 
дигиталните книги.

От изследването се виж-
да още, че 43,4% от китай-
ците са склонни да четат 
печатни книги, което е с 
6,7% повече спрямо 2019 г.,  
а 33,4% от анкетираните 
предпочитат да четат на 
мобилните си устройства.

Националният балет на Китай 
представя седем нови творби

Докладът разкрива още, 
че едва една трета от ки-
тайците са доволни от броя 
книги, които четат на го-
дина. Данните обаче показ-
ват друго. Миналата годи-
на 11,6% са прочели пове-
че от 10 печатни книги, а 
8,5% са прочели повече от 
10 електронни книги, ръ-
стът е респективно 0,5% и 
0,9% спрямо 2019 г.

„След избухването на 
епидемията от COVID-19, 
хората намериха повече 
време за четене и започ-
наха да преоткриват чара 
на печатните книги“, каз-
ва Сю Шънгуо, служител 
от академията.

Що се отнася до ауди-
окнигите, там не се забе- 
лязва значителен ръст 

спрямо миналогодишната 
статистика. Числата показ-
ват, че 31,6% от възрастни-
те и 32,5% от подрастващи-
те на възраст под 17 години 
имат навика да слушат ау-
диокниги. „Пазарът посте-
пенно се разраства и може 
да се каже, че вече е доста 
голям“, казва Сю.

Мобилните телефони са 
били най-често предпочи-
таното устройство за чете-
не на книги през минала-
та година. Средно китайци-
те са прекарвали по 100,75 
минути на ден в четене по 
мобилен телефон, което е 
с 0,34 минути повече спря-
мо 2019 г. 

Младите хора все още ог-
лавяват категорията за ди-
гитално четене, като лица- 

та на възраст между 18 и 
49 години съставляват мно-
зинството от дигиталните 
читатели. Все повече ки-
тайци на средна възраст съ-
що се насочват към диги-
талното четене. Хората на 
възраст над 50 години със-
тавляват 23,2% от общия 
брой в категорията, кое-
то е ръст от 2,8% спрямо 
по-миналата година. Децата 
и юношите под 17-годишна 
възраст са прочели средно 
по 10,71 книги на година, 
или ръст от 0,35% повече 
в сравнение с 2019 г. Юно-
шите на възраст от 14 до 17 
години са чели най-много, 
или средно по 13,07 книги 
за споменатия период.

Всяка пролет тук се организира годишна работилница  
за млади хореографи и оригиналните им творби

собствените си виждания 
за балета и експериментал-
ните си творчески идеи.

„Когато стартирахме ра-
ботилницата преди 11 годи-
ни, искахме младите тан-
цьори и хореографи да раз-
вихрят въображението си и 

да свържат балета с модер-
ния живот. Тази цел след-
ваме и до днес“, казва Фън. 

„Оригиналността е клю-
чът за развитието на ком-
панията. От първото ни по-
коление хореографи, съз-
датели на редица класики, 
ние се опитваме да откри-
ваме и обучаваме млади 

телефоните си в метро-
то, ресторанта, улиците и 
др.“, казва Шъ. Младият  
танцьор е роден в град Цин- 

споделя той.
Седем млади хореогра-

фи вече показаха своите 
творби на сцената.

Всяка пролет нацио- 
налният балет организи-
ра годишната си работил-
ница, която събира заедно 
млади хореографи и тех-
ните оригинални творби. 
Фън Ин, президент на На-
ционалния балет на Китай, 
каза, че тази година седем 
хореографи ще представят 
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мблематичният 
полски състеза-
тел по скорост-
но кънкиране 
Збигнев Бродка 
иска да се състе-

зава на Зимните олимпий-
ски игри в Пекин през 2022 г.,  
съобщи агенция Синхуа. 

Агенцията публикува 
интервю с Бродка, в което 
той казва, че „това би би-
ло идеалната последна гла-
ва от кариерата ми“. 

„Очаквам ситуацията да 
се развие и става въпрос 
не само за пандемията, но 
и за въпроси, свързани с 
професионалната ми рабо-
та, тъй като съм професи-
онален пожарникар. Тряб-
ва да установим някои не-
ща, за да мога да се под-
готвя за олимпийските иг-
ри както желая. Мечтата 
ми е да завърша кариерата 
си на най-важното събитие 
от четири години насам“,  
заяви още Бродка.

Олимпийският шампи-
он от Сочи прекрати кари-
ерата си през 2019 г., но е 
готов да се върне на леда. 

„Надявам се, че това 
ще бъде възможно. Имам 
план как да се подготвя за 

овече от 30 
хиляди фено-
ве присъства-
ха на откри-
ването на се-
зона на Ки-

тайската суперлига през 
2021 г., предаде агенция 
Синхуа. 

Любопитна подроб-
ност бе, че Трофеят на 
суперлигата бе донесен 
на стадиона в Гуанджоу 
за церемонията по от-
криването от пилотиран 
с изкуствен интелект са-
молет. В съответствие 
с ритуалния протокол, 
трофеят трябваше да бъ-
де връчен от действащия 
шампион ФК Дзянсу, но 
той беше дисквалифици-
ран от професионални-
те лиги поради финан-
сови затруднения. 

През миналата го-
дина футболният свят 
пострада от пандеми-
ята, но след старта на 
сезона Суперлига 2020 
през юли феновете по-
степенно бяха допус- 

Е

П

Кънкьорът шампион от Сочи 
Збигнев Бродка се готви за 
Зимната олимпиадата в КНР

Суперлигата по футбол 
започна новия сезон  
с повече от 30 000 фенове

итайските лекоатлети  
участваха през април 
в тренировъчен лагер в 
Сиан в разгряващо съ-
битие за лятната олим-
пиада през юли в То-

кио, предаде агенция Синхуа. 
Според организационния ко-

митет на 14-те национални иг-
ри в Китай участниците в нацио-
налния лекоатлетически отбор на 
страната от Шънси също участват 
в подготовката в Сиан и в пред-
стоящите там състезания. 

Те ще се проведат на главния 
стадион на Олимпийския спор-
тен център Сиан. Изграждането 
на съоръжението започна на 9 
октомври 2017 г. и бе официално 
завършено на 23 юни  миналата 
2020 г. Шънси ще бъде домакин 
на 14-те национални игри в Ки-
тай от 15 до 27 септември. 

Събитието в Сиан ще бъде тест 
за предстоящите игри.  Според 
графика, публикуван от органи-
зационния комитет, всички тесто-
ви събития на игрите ще се про-
ведат между март и юни. 

К

Китайският 
лекоатлетически 

елит загрява  
за Токио

голямото събитие. В прего-
вори съм с Полската асоци-
ация за бързо пързаляне с 
кънки. Очакват сигнала ми 
и календарът е готов. Тряб-
ва да започнем да работим 
сериозно, защото до Олим-
пиадата остава по-малко от 
година, добави 36-годишни-
ят изтъкнат спортист. Ще 
бъде може би невъзможно 
да повторя успеха от Сочи 

и да застана на подиума, но 
оставам оптимист. Искам 
да завърша кариерата си с 
положителен резултат“, ка-
за полякът. 

„След като взема офици-
ално решение да започна, 
ще направя всичко възмож-
но да се подготвя добре“, 
споделя Бродка. 

Класирането му на 
олимпиадата в Пекин е 

трудно прогнозируемо, тъй 
като след Сочи той спря да 
се състезава за година и 
половина, отбелязва Син-
хуа. През 2014 г. на Зимни-
те олимпийски игри в Со-
чи Бродка спечели два ме-
дала. Той беше най-добри-
ят в индивидуалната над-
превара на 1500 метра, ка-
то добави и бронз в отбор-
ната надпревара.

кани на стадионите. 
Първият мач за но-

вия сезон завърши с 
равенство 2:2 в дербито 

между ФК Гуанджоу и 
Гуанджоу Сити.

През  
2014 г. на 
Зимните 

олимпийски 
игри в руския 

курорт Сочи 
полският 
кънкьор 
Збигнев   

Бродка спечели 
два медала. 
Той бе най-

добрият в 
индивидуалната 

надпревара на 
1500 метра и 
добави бронз 

в отборната 
надпревара

Жан Линпен от ФК Гуанджоу пробива отбраната на 
Гуанджоу Сити по време на първия мач за сезон 2021 

на Суперлигата на Китайската футболна асоциация
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еотдавна офи-
циални предста-
вители заявиха, 
че някои архео-
лози ще разкри-
ят руините на 

2000-годишен град на древ-
ния Път на коприната в град 
Тумушуке, северозападния 
китайски Синцзян-уйгурски 
автономен регион.

Така нареченият град 
Тангван датира от време-
то на династиите Хан и 
Тан. Преди е бил процъф-
тяващ град на древния Път 
на коприната, граничещ с 
пустинята Такламакан.

Редица известни хора, 
като Джан Цян – кралски 
пратеник на китайската ди-
настия Хан (202 г. пр. н. е. – 
220 г. сл. н. е.), и будисткия 

Н

КалейдосКоп

за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

З
апочна конкур-
сът „Европейски 
младежи в Ки-
тай“, който при-
канва младежи-
те на не повече 

от 35 години от ЕС, жи-
вели или работили в Ки-
тай, да представят клип 
за впечатленията си от 
университета, посеще-
нието си на Великата ки-
тайска стена, събиранията 
с китайски приятели или 

сътрудничеството между 
Китай и Европа.

Клипът трябва да е не 
по-дълъг от 3 минути. На-
градите са разпределени в 
различни категории – „По-
сланици на културния об-
мен между Китай и Евро-
па“ – общо 5; най-вълнува-
ща история, най-новатор-
ски клип, най-добър мон-
таж и най-популярен кли-
па – по 5 награди, и 25 на-
гради за отлични клипове.

Конкурс за кратко 
видео „Европейски 
младежи в Китай”

Зелените води и планини в Либо
Местността Сяоцикун в окръг Либо, провинция Гуейджоу, 
където живеят етносите буи и мяо, привлича туристите с 
красивите си зелени оттенъци на реките и планините

Снимка Синхуа
Яхтеното изложение в Хайкоу
Яхтеното шоу е част от Първото китайско международно изложение за потребителски 
продукти и включва общо 107 яхти от 58 марки.   

Снимка Синхуа

монах Сюанзан, пътували 
до Индия в търсене на све-
щени писания, са оставили 
своите отпечатъци по този 
важен търговски път.

Градът е бил известен 
и като център на будизма. 

Френският синолог Пол 
Пелио разкопал руините 
на два будистки храма тук 
през 1906 г. и открил над 
400 културни реликви, кои-
то са изложени във Фран-
ция сега.

имнастичката Лу 
Юфей от Хенан 
беше коронована 
в Ченду за нацио-
нална кралица по 

гимнастика.
„Това е първото ми зла-

то от всички кръгове в На-
ционалното първенство по 
гимнастика. Смятам го за 
доказателство, че съм спо-
собна да бъда шампион и 
съм една крачка по-близо 
до Олимпийските игри в 
Токио“, каза Лу, след ка-
то спечели титлата с общо 
113,697 точки. „Това злато не 
принадлежи само на мен“, 
каза Лу, която благодари 
на всички свои  съотбор-
ници, треньори и персонал 
за тяхното насърчаване и  
приятелство.

Треньорката й Джан 
Хайян знае добре какво е 

Г
Лу Юфей - националната 
кралица по гимнастика 

преживяла младата гим-
настичка през всичките те-
зи години. „Ние сме като 
майка и дете. Мисля, че 
тя е много талантлива и 
мила млада жена. Това, от 

което се нуждае, е да наме-
ри своята вътрешна сила и 
да я изведе на показ“, ка-
за Джан, която беше мно-
го доволна от стабилното 
представяне на Лу.

Разкопки на 2000-годишен 
древен град на Пътя на 
коприната 


